

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា
បទសម្ភាសន៍ជាមួយ ហ៊ុម ហ៊ុយ
អតីតយុទ្ធជនវរសេនាតូច១២កងពល៧០៣
និងជាប្រធានក្រុមយុទ្ធជនការពារនៅមន្ទីរស-២១
នៅភូមិអន្លង់តាសាន ឃុំព្រែកស្តី ស្រុកកោះធំ ខេត្តកណ្តាល
ថ្ងៃទី១២ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០០១
ដោយ ហ៊ុយ វណ្ណៈ

វណ្ណៈ ចឹងដំបូងខ្ញុំសុំពួ សព្វថ្ងៃពួនៅនេះគេហៅភូមិអីគេ?

ហ៊ុយ ភូមិអន្លង់តាសាន ឃុំព្រែកស្តី ស្រុកកោះធំ ។

វណ្ណៈ ខេត្តអីដែរពួ?

ហ៊ុយ ខេត្តកណ្តាលដែរ ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ឲ្យពួនិយាយពីប្រវត្តិរបស់ពួតាំងពីការងាររបស់ពួដែលពួបានធ្វើម៉េ ហើយអ្វីដែលពួបាន ចងចាំ?

ហ៊ុយ កាលពី គេប្រមូលម៉ៅធ្វើទាហានម៉ៅ គេថាយកម៉ៅធ្វើទ័ពនោះណាស់ តាំងពីដើមឆ្នាំ៧៧ ដើមឆ្នាំ៧៧គេប្រមូលទាំងអស់អ្នកដែលមានអាយុគ្រប់គេកេណ្ឌយកម៉ៅធ្វើទ័ព ។ ដំបូងខ្ញុំ ម៉ៅនៅស្រុក ប្រមូលយកម៉ៅឲ្យម៉ៅនៅកងទ័ពស្រុក នៅស្រុកគេឲ្យរៀន ឲ្យរៀនបច្ចេក ទេសណឹង ។ រៀនបច្ចេកទេសហើយគេបញ្ជូនឲ្យម៉ៅតំបន់ ឲ្យម៉ៅតំបន់ហើយបានគេបញ្ជូន ទៅក្រាំងយ៉ូវទៅ ។ ដល់ពេលគេបញ្ជូនណឹងសុំគេ... មើលទៅ មិនទៅទេកន្លែងណឹង ។ សុំ គេម៉ៅដុះវិញ ម៉ៅស្នាក់នៅវត្តកំពង់សំបួរនេះ ។ សុំគេទៅដុះក៏គេអត់ឲ្យទៅ...ដឹងធ្វើម៉េច ទៀតបើសុំគេទៅដុះហើយគេអត់ឲ្យទៅ ។ ទៅជាមួយគេទៀតទៅ ទៅដល់ព្រៃល្ងា នៅវត្ត អី! គេហៅវត្តថ្មីណោះខាងជើងព្រៃល្ងាណឹង ។ បាន...គេរើសបញ្ចូលកង គេហៅកងទ័ព ភូមិភាគពិសេសណឹង ។ បញ្ចូលនៅណឹង ។ ទៅរៀនបច្ចេកទេស រៀននយោបាយគេណឹង រៀនបច្ចេកទេសនយោបាយគេហើយបានប៉ុន្មានខែ គេបញ្ជូនឲ្យទៅវៃ ។ ម៉ៅវៃណឹងមិន

មិនដែលស្គាល់គ្រាប់កាំភ្លើយវ៉ែនម៉ែចទេ កាំភ្លើងក៏មិនដឹង គេឲ្យរៀនធ្វើ ដោះរៀនបាញ់
អីណឹង ដល់ហើយបានគេបញ្ជូនទៅវ៉ែននៅដូជាកាល១២ណឹង ។ ទៅវ៉ែនដូជាកាល១២...
ដល់ហើយក្រោយម៉ោងកចេញទៅវិញម៉ោងគេបញ្ជូនទៅទន្លេបាទីទៀត ។ ដល់ទៅ
នៅទន្លេបាទីបានបកពីទន្លេបាទីម៉ោ ម៉ោនៅអីប៊ីស៍៥០០នេះ នៅស្ពានភ្នំនេះ ។ នៅស្ពានភ្នំ
រៀន គេឲ្យរៀនបច្ចេកទេសទៀត រៀនបច្ចេកទេសហើយបានគេដកយកទៅឲ្យវ៉ែនទៀត
វ៉ែននៅអីវត្តអ្នកតាយ្យវ៉ែនមៀនណឹង ។ ដល់ហើយដកពីណឹងម៉ោបានបញ្ជូនម៉ោនៅទន្លេ ។ នៅ
ទន្លេបានគេឲ្យម៉ោវ៉ែននៅដូជាកាល ម៉ោទន្លេអី ម៉ោនៅអាប់ស៍៥០០ ស្ពានភ្នំណឹងទៀត ដល់
ហើយបញ្ជូនពីណឹងទៅ គេឲ្យទៅវ៉ែនតាមដូជាកាល១២១ វ៉ែនដូជាកាល១២១យើងលើ
ព្រែកតូចណឹង ។ ដល់វ៉ែននៃណឹង វ៉ែនហើយដកម៉ោវិញបានម៉ោ ម៉ោវ៉ែនណៃ ត្រើយខាង
កើត តាមដងទន្លេបាទីនេះ អាតាមវត្ត អាសណៃ កោះអន្លង់ចិននេះ ។ វ៉ែនណឹងដល់
ហើយឈឺ ។ ឈឺអាចពស់វាខាំពេញខ្លួន ស៊ីបាយក៏មិនកើត ដេកក៏មិនកើត អីក៏មិនកើត
ដេកស្លៀកតាកនៃន្លង សុំគេចេញម៉ោក៏មិនទៅម៉ោ សុំទៅដេកពេទ្យក៏គេអត់ឲ្យម៉ោ ។
យូរណាស់ ដល់ក្រោយម៉ោបានគេបញ្ជូនម៉ោទៅពេទ្យ ទ្រម៉ោដេកពេទ្យ ។ ដេកពេទ្យដល់
ហើយចេញពីពេទ្យម៉ោគេចម៉ោដូ...មើលទៅនៅមិនបានទេ ម៉ោដូហើយ ។ ម៉ោដូ ម៉ោ
នៅដូបានម៉ោង ២២ ប្រធានភូមិចេះតាសួរ...សួរថ្ងៃណាអ្នកទៅវិញ? ខ្ញុំថាស្រែកខ្ញុំ
ទៅវិញ ។ ស្រែកក៏មិនទាន់ទៅនៅដូទៀត គោលបំណងក៏មិនទៅវិញទេ! ម៉ោនេះក៏
ម៉ោនៅដូ ឈប់ទៅហើយ ។ ដល់ប្រធានភូមិសួរច្រើនដង រហូតដល់៥ថ្ងៃទៅវិញ ។
មើលទៅមិនកើតទេ ព្រោះប្រធានភូមិរករឿង តាម៉ែចៗគេប្តឹងឃុំ ឃុំចាប់...ទៅវិញ ។
ទៅវិញទៅដល់ពេទ្យ ល្ងាចណឹងធ្វើឈ្មោះធ្វើអីហើយ ព្រលឹមឡើងពេទ្យបញ្ជូនទៅកង ។
ហ៊ីកងនៅអីនេះណោះនៅអីស្ពានភ្នំណោះ ។ ដល់តាវ៉ែនក្រោយទៀត គេបញ្ជូនទៅវ៉ែនក្រោយ
ទៀត ដល់ហើយរត់ម៉ោវិញទៀត ។ អីម៉ោដេកពេទ្យ ដេកពេទ្យរត់ម៉ោដូទៀត ។ រត់ពាងដង
បានកងរយគេបញ្ជូនទ្រម៉ោរៀនសាលាសេរីនៅកណ្តាលកោះ ។ អាណឹងអង្គភាពដកម៉ោ
វិញហើយ ម៉ោនៅកោះអន្លង់ចិន ។

វណ្ណៈ ហើយយ៉ាងម៉េចទៀត?

ហ៊ុយ បាទ! ដល់ហើយបានគេបញ្ជូនអី ពេលរៀនសូត្រហើយ កងវ័រៈថា អាស័ កងរយថាខ្ញុំ អស់សមត្ថភាព គាត់អស់សមត្ថភាពកសាងខ្ញុំហើយ ព្រោះខ្ញុំអារវល់ការតម្កើងដូរឡើយ ប្រគល់ឲ្យកងវ័រៈឆើយវ័នម៉េចធ្វើទៅ ដល់ហើយក្រោយម៉ោយបានកងវ័រៈបញ្ជូនខ្ញុំ លែងឲ្យ ខ្ញុំនៅក្នុងកងណឹង គាត់ឲ្យខ្ញុំម៉ៅនៅអី...គេហៅកងសម្រុកគោនោះ ឲ្យម៉ៅនៅកងសម្រុក នៅកងសម្រុកបានប៉ុន្មានខែ វ័រនៅ...អីទេក្រើយខាងកើតចំ ចំកោះអន្លង់ចិននេះ ដឹងគេ ហៅស្តីគេទេ ដល់តាវ័រកន្លែងណឹងហើយម៉ៅវ័រស្រែអំពិលនេះទៀត ដល់ក្រោយម៉ៅ បញ្ជូនឲ្យខ្ញុំណឹងទៅទន្លេមេកង្ក ដល់តាបញ្ជូនទៅទន្លេមេកង្កខ្ញុំអត់បាននៅវ័រនៅអីទៀតទេ បានកងវ័រៈដកខ្ញុំចេញឲ្យខ្ញុំទៅនៅកងស្នើបការណ៍វិញ ទៅនៅកងស្នើបការណ៍រហូត ដើរ ស្នើបការណ៍អាកន្លែងព្រែកអ្នកតារាំង ស្នើបការណ៍តាមទន្លេមេកង្ក អី តាមទន្លេបាសាក់ ទន្លេមេកង្កណឹង...រហូតដល់វ័រភ្នំពេញវ័រអីណឹងទៅ ។

វណ្ណៈ ដល់ពេលវ័រភ្នំពេញហើយពូទៅណាទៀត?

ហ៊ុយ បាទ! ពេលវ័រភ្នំពេញហើយ ពេលវ័រភ្នំពេញខ្ញុំរួស ។ រួសដេកពេទ្យតាប៉ុន្មានខែ ៣-៤-៥ខែបានជា បានទៅកងវិញ ទៅកង កងនៅកន្លែងការពារទឹកល្អក់អីស្ថានីយ៍បូម ទឹកកន្លែងទឹកល្អក់នេះ ដល់ហើយបានគេ អីនៅកន្លែងណឹងចិនថាគេឲ្យធ្វើជំរាលដី ម៉ៅធ្វើ ស្រែនៅកន្លែងអីឡឥដ្ឋចាក់អង្រែនេះ ហីក្រោយម៉ៅបានគេដកចេញពី គេដកទាំងកង ណឹងម៉ៅ ឲ្យម៉ៅនៅនេះ អីគេហៅស្តីគេ តាមស្តីនៃព្រែកភ្នំនេះគេហៅអីគេ ឲ្យម៉ៅនៅ ធ្វើដីធ្វើស្រែណឹង ដល់ក្រោយម៉ៅបាន **តាហី** នោះតាហីកន្ត្រញនោះ កងវ័រៈនោះគាត់ នៅអីដូររដ្ឋណឹង គាត់ឲ្យនិរសារគាត់ម៉ោយក ហៅខ្ញុំទៅ ប្រាប់ថាឲ្យខ្ញុំផ្លាស់អង្គភាព ថា ទៅនៅអង្គភាពអាមារីន ដល់យប់ណឹងបានតាហីណឹងខុបខ្ញុំម៉ៅ ខុបកងខ្ញុំម៉ៅ យកម៉ៅ ចូលកន្លែងមន្ទីរស-២១ ។ ពេលគាត់ខុបខ្ញុំម៉ៅ សួរខ្ញុំដឹងខ្លួនឯងមានរឿងអីអត់? ហីចុះក្រែងបងឯងឲ្យខ្ញុំទៅអង្គភាពអាមារីន? អ្វី!អង្គភាពអាមារីនអី! ទៅកងតាដឹងទេ! ទៅកងតាដឹងទេ! ខ្ញុំថាចុះ ទៅកងដឹងម៉េច? ខ្ញុំអត់មានដឹងមានរឿងអីដឹង! ហើយបម្រើ ជាមួយគាត់ទៅ ដល់ហើយខ្ញុំម៉ៅ ចេះតាជិះកងតាមក្រោយគាត់ណឹង កន្ទុយកងគាត់ ណឹងម៉ៅរហូត ហើយខុបខ្ញុំចូលទៅកន្លែងណឹងបាដោយ ។

វណ្ណៈ ក្នុងឆ្នាំណាដែរពូទៅដល់ស-២១ណឹង?

ហ៊ុយ ឆ្នាំប៉ុន្មានទេ ឆ្នាំ៧៧៧ណឹង ។

វណ្ណៈ ហើយវ៉ានម៉េចទៀតទៅពូ ដល់ស-២១ ?

ហ៊ុយ ដល់ហើយគាត់ឲ្យខ្ញុំចូលនៅណឹង គេឲ្យនៅដេក នៅស៊ីនៅណឹង ប៉ុន្មាន៣-៤ថ្ងៃ បានគេឲ្យ ខ្ញុំយាម ។ យាមណឹងបានប៉ុន្មានថ្ងៃបាន គេខ្ចីពីកងឲ្យទៅទៀតហើយ ខ្ចីទ័ពពីកងយកទៅ ការពារទៀតណឹងហើយ ។

វណ្ណៈ គេយកទៅការពារអីគេ ?

ហ៊ុយ ការពារកុកគេណឹង ។

វណ្ណៈ បន្ទាប់ម៉ៅពូធ្វើអីទៀត ?

ហ៊ុយ នៅកន្លែងណឹងរហូតដល់ហើយបានពាក់កណ្តាលឆ្នាំ៧៨ បានគេដកខ្ញុំឲ្យម៉ៅនៅធ្វើស្រែខាង ត្បូងជើងឯក ។ រហូតដល់បែកបានគេប្រមូល ខុចណឹងម៉ៅប្រមូលគ្នាគេម៉ៅពីភ្នំពេញម៉ៅ អស់ ម៉ៅប្រមូលពួកខ្ញុំពួកអីអស់... ។ ទៅព្រៃទៅនៅជាមួយគេបានប៉ុន្មានខែម៉ៅដុះវិញ ។

វណ្ណៈ ពូមានចាំអីព្រឹត្តិការណ៍ក្នុងចន្លោះដែលពូរៀបរាប់ណឹងផ្សេងទៀតដែរ ?

ហ៊ុយ អទុចាំ ។

វណ្ណៈ ចឹងបន្ទាប់ពីម៉ៅដុះ ម៉ៅវិញម៉ៅពូមានធ្វើអីទៀតដែរ ?

ហ៊ុយ អត់មានធ្វើអីទៀតទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងខ្ញុំសុំសួររបកព្រះវិញ តាមឆ្នាំដែលពូចូលធ្វើក្នុងកន្លែងនីមួយៗ ។ ពូចូលទៅធ្វើទ័ពណឹងពូ យ៉ាងម៉េចដែរបានពូចូលទៅធ្វើទ័ពណឹង កាលដំបូងឡើយណាស់ ?

ហ៊ុយ អត់មានពួងទេ ព្រោះគេកាលណឹងគេតាគ្រប់អាយុគេអត់ឲ្យការ ហ៊ីម៉ែឌីខ្ញុំមែនឲ្យទៅធ្វើទ័ព ធ្វើអីទេ ។ ដល់គេអត់ឲ្យការជើងធ្វើយ៉ាងម៉េច! ហ៊ីមួយកំណែនគេប្រមូលចឹងគេប្រមូលទាំង អស់ ម៉ាកូមិគេប្រមូលយកទៅទាំងអស់ៗទៅហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីកាលពូចូលធ្វើណឹងអាយុប៉ុន្មានដែរពូ ?

ហ៊ុយ អាយុដូច១៧-១៨ឆ្នាំហើយ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូចូលតាមរយៈអ្នកណាដែរ ពូរៀបរាប់ពីរបៀបដែលពូចូលតាមួយៗ ?

ហ៊ុយ ចូលកាលណឹងប្រធានភូមិហៅខ្ញុំទៅ ប្រធានភូមិគេប្រមូលទៅ បាទ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូចូលទៅណឹង ទៅដល់ទ័ពស្រុកពីណាអ្នកបញ្ជូនទៅរៀនបច្ចេកទេសរៀនអីទៀតណឹង ?

ហ៊ុយ បញ្ចូណ៍នៅលើគណៈសាលាកេ ។ ឈ្មោះអីទេភ្លេចអស់ហើយ ។ គណៈសាលាកេប្រមូល
ពួកខ្ញុំណឹងយកទៅទៀត ទៅទៀតទៅ៧០ ៣ណឹង កងពល១២ គេមុនណឹង ។

វណ្ណៈ ហីពេលដែលពូទៅទៀតស្រុកណឹង ទាហានគេមានលេខមានវៈអីឬនៅ?

ហ៊ុយ អត់មានទេ ។

វណ្ណៈ ហីរហូតដល់ពេលណាបានកង តាមលំដាប់គេមានលេខមានអីគេ?

ហ៊ុយ នៅពេលដែលគេបញ្ជូនខ្ញុំទៅកងទ័ពណឹងបានគេ មានលេខមានអីគេ ។

វណ្ណៈ កាលណឹងពូនៅក្នុងវៈអី ក្រុមអី នៅក្នុងកងពលណាដែរ?

ហ៊ុយ នៅ...អី...មិនដឹងប៉ុន្មានអីប៉ុន្មានទេ ប៉ុន្តែនៅកងវៈ១១២ ។

វណ្ណៈ នៅក្នុងកងពល...?

ហ៊ុយ ១២ណឹង ។

វណ្ណៈ ពីណាកេធ្វើប្រធានវៈពូ ហើយពីណាកេប្រធានកងពល១២?

ហ៊ុយ ភ្លេចឈ្មោះអស់ហើយ ។

វណ្ណៈ ចុះកងពល១១ពីណាកេប្រធាន?

ហ៊ុយ តាណាត ...អេ តាណាតអីអ្នកណាកេទេ...**តាណាត**តាតបញ្ជាការ...អ្នកណាខ្លះទេភ្លេចអស់
ហើយ ។

វណ្ណៈ ពេលដែលពូទៅរៀនបច្ចេកទេសណឹងគេឲ្យពូរៀនពីអីខ្លះពូ?

ហ៊ុយ គេបង្រៀននយោបាយ គេបង្រៀនបច្ចេកទេសខាងយោធាណឹង ។

វណ្ណៈ នយោបាយណឹងគេរៀនលើមុខវិជ្ជាអីខ្លះ?

ហ៊ុយ អី! នយោបាយគេដឹងនិយាយពីស្តីទេ... ។

វណ្ណៈ ពេលដែលពូចេញពីសាលាបច្ចេកទេសហើយពូទៅកន្លែងតំបន់ តំបន់ណឹងមានន័យថាយ៉ាង
ម៉េចពូ ហើយគេឲ្យយើងធ្វើយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ អាណឹងខាងសាលាបច្ចេកទេសតំបន់របស់គេណឹង ។

វណ្ណៈ នៅកន្លែងណាសាលាណឹង?

ហ៊ុយ សាលាណឹងនៅចំមុខមន្ទីរស្រុកកោះធំនេះ នៅមាត់ទន្លេកន្លែងចម្ការល្អុតគេណឹង ក្បែរ
ព្រែក ខាងត្បូងព្រែក ។

វណ្ណៈ ពូមាសចាំ... ពីណាកេតណៈ តំបន់... នៅសាលាណឹង? គណៈ តំបន់គ្រប់គ្រង?

ហ៊ុយ គណៈ តំបន់ដឹងឈ្មោះអីហើយទេ ។

វណ្ណៈ ហើយតំបន់ណឹងគេហៅតំបន់អីដែរពូ?

ហ៊ុយ ហៅតំបន់២៥ ។

វណ្ណៈ កាលណឹងមានប្រធានគេឈ្មោះអីតំបន់២៥ណឹង?

ហ៊ុយ ដឹងឈ្មោះអីខ្លះហើយទេ ។

វណ្ណៈ ប្តីពូម៉ៅរៀននៅតំបន់ណឹង ចូលកន្លែងតំបន់២៥ណឹងនៅឆ្នាំណាដែរពូ?

ហ៊ុយ អាណឹងម៉េស ឆ្នាំប៉ុន្មានទេ... នៅឆ្នាំ៧៣ ។

វណ្ណៈ នៅ៧៣ដដែល ។ បន្ទាប់មកពូទៅក្រាំងយ៉ូវ ទៅក្រាំងយ៉ូវណឹងគេឲ្យយើងធ្វើអីទៀតបានកេ
បញ្ជូនយើងទៅក្រាំងយ៉ូវ?

ហ៊ុយ គេឲ្យទៅទ័ពណឹងហ្នឹង រៀបជាអង្គភាព ។ ទៅបញ្ចូលគេ គេខ្វះកម្លាំងទ័ពណឹង ។

វណ្ណៈ គេបញ្ចូលទៅក្នុងអង្គភាពអីដែរនៅក្រាំងយ៉ូវណឹង?

ហ៊ុយ កងទ័ពណឹងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ កងទ័ពរបស់ខាងណា?

ហ៊ុយ របស់ភូមិភាគពិសេស ។

វណ្ណៈ នៅណឹងមានស្ទឹងខ្លះនៅក្រាំងយ៉ូវណឹង?

ហ៊ុយ អត់មានអីទេ ដើរនៅតាមផ្ទះប្រជាជន ។

វណ្ណៈ ចឹង! ទ័ពពូមុនអស់អត់មាន...?

ហ៊ុយ បន្ទាយអត់មានអីទេ ដើរតាមផ្ទះ ។

វណ្ណៈ ហើយបន្ទាប់ម៉ៅពូត្រឡប់ម៉ៅផ្ទះវិញ ?

ហ៊ុយ បាទ! ហើយពេលយីពេលអីខ្ញុំម៉ៅផ្ទះ កាលណឹងម៉ៅប្រុងតាមិនទៅវិញព្រោះវែក្តា វែមិន
នេះសោះ ទិចវែក្តាៗ ចឹងខ្លាចណាស់ ខ្លាចឆាប់! ដល់ម៉ៅផ្ទះភូមិនេះវាគឺត្រង់ត្រង់ដល់ដែរ
បើកាលណាយើងមិនទៅ គេចាប់យើងដាក់ឃុំឃាំងយើង ដាក់កុកដាក់អីឆាប់ ។

វណ្ណៈ ហើយបានពូទៅចេញពីផ្ទះហើយពូទៅ...?

ហ៊ុយ បានខ្ញុំបកម៉ៅវិញ ។

វណ្ណៈ ទៅព្រៃល្ងាទៀត? ទៅព្រៃល្ងាណឹងកេត្យព្វធ្វើអីទៀតពូ?

ហ៊ុយ អទ់ទេនិយាយពីដែលនៅមន្ទីរ អាស័! នៅកន្លែងវត្តកំពុងសំបូរនេះណាស់ គឺខ្ញុំសុំគេម៉ែដូះ សុំគណៈសាលាណឹងម៉ែដូះវិញណាស់ គេអត់ឲ្យខ្ញុំម៉ែដូះ គេបញ្ជូនខ្ញុំទៅព្រៃល្ងា ទៅទាំង អង្គភាពណឹង បាទ ។ ដល់ហើយទៅដល់ព្រៃល្ងាខាងត្បូង អាស័ ខាងជើងព្រៃល្ងាណឹង... គេដកមនុស្សគេដើររើសមនុស្សចឹងទៅ កេត្យឈរទាំងជួរៗ គេដើររើសមនុស្សដកចេញ អាណាមាខ្ញុំធំៗ គេដាក់ទៅកាំភ្លើងធំ អាណាមាខ្ញុំតូចៗ គេដាក់ទៅខាងថ្ងើរជើង បាទ ។

វណ្ណៈ អាណឹងនៅក្នុងអង្គភាពអីដែរ?

ហ៊ុយ អង្គភាពកងវរៈ ១១២ណឹង ។

វណ្ណៈ មានលេខហើយកាលណឹង អាណឹងចាប់ពីឆ្នាំណាម៉ែមានលេខណឹង?

ហ៊ុយ លេខរបស់គេមានហើយ ឆ្នាំ...អាណឹងចូលឆ្នាំ៧៤ហើយ ។

វណ្ណៈ ហើយក្រោយម៉ែគេរើសពូចូលទៅខាងភូមិភាគពិសេសទៀត?

ហ៊ុយ បាទ! កងទ័ពភូមិភាគពិសេសហើយណឹង ។

វណ្ណៈ អាណឹងក្នុងវរៈមិញនៅក្នុងកងទ័ពពិសេសណឹងដែរ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ យ៉ាងម៉េចបានកេត្យឈ្មោះថាកងទ័ពណឹងជាកងទ័ពពិសេសចឹង?

ហ៊ុយ ខ្ញុំអត់ដឹង! ដឹងគេដាក់ថាម៉េចគេ ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីដល់ពេលណឹងមានប្រធាន មានមេគេប្តូរនៅក្នុងកងពិសេស?

ហ៊ុយ មានរបស់គេទាំងអស់យូហើយ ។

វណ្ណៈ ពីណាគេមេគេ?

ហ៊ុយ តាណាតណឹង ។

វណ្ណៈ តាណាតណឹងពិសេសណឹងហ្នឹង? ចឹង៧០៣ នៅក្នុងភូមិភាគពិសេស?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ភូមិភាគពិសេសណឹងនៅតំបន់ណាខ្លះដែលនៅ...?

ហ៊ុយ នៅតាមទន្លេ...នៅតំបន់២៥ណឹងផងតាមតំបន់៣៣ផង ។

វណ្ណៈ ៣៣តំបន់ណាខ្លះ ៣៣? ហើយ២៥កន្លែងណាដែលចាត់ទុក២៥ ហើយកន្លែងណាគេហៅ

តំបន់៣៣ ?

ហ៊ុយ ទេ! ខ្ញុំមិនដឹងច្បាស់ដែរ...អា៣០...ច្រក...ដួនកាល៣៣ម៉ោងលំស្ងួតនេះ...ហ៊ីទៅលើណោះ
៣៣មិនដឹងយកដីត្រឹមមណាយកទឹកដីត្រឹមមណា ធ្វើព្រំប្រទល់ត្រឹមមណាៗអី ខ្ញុំអត់ស្គាល់
ដែរណឹង ។

វណ្ណៈ បន្ទាប់ម៉ៅពូទៅរៀនបច្ចេកទេសនយោបាយទៀត? ពូមុនពូរៀនម្តងហើយម៉េចបានគេឲ្យ
ពូរៀនបន្ថែមទៀតចឹង?

ហ៊ុយ តាចូលអង្គភាពកងទ័ពគេណឹងគេឲ្យរៀនទៀតហើយ រៀនទាំងអស់គ្នាណឹងទាំងកងៗ ហ្នង ។

វណ្ណៈ ពេលរៀនណឹងពីណាអ្នកបង្រៀនពូ?

ហ៊ុយ ពេលបង្រៀនណឹងមានតែកងវ័រៈទេអ្នកបង្រៀន ។

វណ្ណៈ អ្នកណាគេកងវ័រៈណឹង?

ហ៊ុយ ខ្ញុំភ្លេចទៀតហើយយូរឆ្នាំហើយ ។

វណ្ណៈ ប្រធានគេហ្នងពូ?

ហ៊ុយ ទាំងប្រធាន ទាំងបញ្ជាការទាំងអីគេណឹង ។

វណ្ណៈ បង្រៀនណឹងសិក្សាមនុស្សម៉ៅពីណា?

ហ៊ុយ អង្គភាពណឹង ។

វណ្ណៈ ក្នុងអង្គភាពណឹង អត់មានក្រៅពី ផ្សេងពីណឹងទៀតទេ?

ហ៊ុយ បាទ! អត់មានទេ ។

វណ្ណៈ ហើយពូ បញ្ជូន ក្រោយម៉ៅគេបញ្ជូនពូទៅវ័រនៅដូជាតិលេខ២នៅក្នុងឆ្នាំណាដែរហើយ
វ័រជាមួយខាងណាដែរ?

ហ៊ុយ ឆ្នាំ៧៤ណឹង វ័រជាមួយកងទ័ព លន់ ណុល ។

វណ្ណៈ កាលណឹងគេ...ម៉េចបានគេវ័រក្នុងចឹងពូ?

ហ៊ុយ ដឹងអី! បើគេឲ្យទៅវ័រក្នុងចឹងហើយ ។

វណ្ណៈ ពេលពូឡើងវ័រគេប្រាប់ថាយំងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ ពេលវ័រណឹង គេឲ្យយើងស្ងាត់ស្ងៀមនៅពេលចូលសមរភូមិ ។ ប៉ុន្តែក្តា អាត្មាចឹងណោះ
លីងយំដល់ដល់ដល់ ចុះខ្ញុំដែលអីខ្ញុំ ស្តាយកាំភ្លើងដល់អាត្មា៤-៥សន្លឹក ហើយគេដើរ

គេដើរទៅបាត់អត់នៅភាគមក្រោយគេ ។ ប៉ុន្តែបាត់គ្នា២-៣នាក់តាមក្រោយសិក្ខាអ្នក
អន់ជាងគេណាស់ លើយំដងអីដង ។ អូ! បើនឹកឃើញថា កុំតឹងតែងវិញអត់ទៅទ្រឹមមាណ
ដេកត្រឹមណឹងហើយ ប៉ុន្តែគេតឹងតែង បើកាលណាយើងទៅមិនទាន់គេក៏គេវិន័យយើងដែរ
បាទ! ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូវែនៅកន្លែងណឹងនៅឆ្នាំណា ហើយអស់រយៈពេលប៉ុន្មានដែរ?

ហ៊ុយ ភ្លេចអស់ហើយ! មិនដឹងរយៈពេលប៉ុន្មាន ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូមានប្រាក់ឡើងវិញជាមួយគេទេណឹងដែរ?

ហ៊ុយ ទៅដឹកគ្រង់សេ គេឲ្យនៅគ្រង់សេ១គ្នា៣នាក់ គ្រង់សេ១គ្នា៣នាក់ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីវែរយៈពេលប៉ុន្មានដែរនៅសមរម្យមិល១២ណឹង?

ហ៊ុយ ទេ! មិនដឹងប៉ុន្មាន ភ្លេចអស់ហើយ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីចុះនៅសមរម្យមិលបាទីវិញ?

ហ៊ុយ គេបញ្ជូនទៅ បញ្ជូនម៉ោងៗណឹង ជួនកាលគេឲ្យម៉ៅនៅណោះ នៅត្រឹមព្រៃស្វានេះ ជួនកាល
គេបញ្ជូនចេញពីណឹងឲ្យទៅនៅទន្លេបាទីគេខ្លាចយន្តហោះទម្លាក់ណាស់ ។

វណ្ណៈ កាលណឹងយន្តហោះដែលទម្លាក់ម៉ៅដែរ?

ហ៊ុយ បាទ! យន្តហោះទម្លាក់ ។

វណ្ណៈ យន្តហោះរបស់ពិណាកេណឹង?

ហ៊ុយ យន្តហោះពីភ្នំពេញម៉ៅ ។

វណ្ណៈ របស់ពីភ្នំពេញណឹងរបស់...?

ហ៊ុយ របស់លន់ ណុល ។

វណ្ណៈ យន្តហោះណឹងរាងយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ យន្តហោះស្លាបកាត់ ហើយន្តហោះគុនម៉ីច អាម៉ីចកំភ្លឺចកំភ្លាត់ណឹង អាស្លាបកញ្ជើបណឹង ។
ដឹងម៉ាកអីបើខ្ញុំមិនស្គាល់ដង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីទាហានពូដែលរងការទម្លាក់ពីយន្តហោះណឹងដែរ?

ហ៊ុយ បាទ! យន្តហោះអាម៉ីចណឹងទម្លាក់នាប៉ុន្មាននាក់ណោះ ក្នុងសមរម្យមិលណឹង ។

វណ្ណៈ ពូ! ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយពីសកម្មភាព ពី...ពូឡើងវ៉ែសមរក្ខមិមួយៗ ហើការទុបទល់គ្នាកម្លាំង ទៅវិញទៅម៉ោងដែលពូនៅចំណាស់ សុំពូនិយាយមើល?

ហ៊ុយ ពេលវ៉ែជាមួយគ្នា... ជាមួយទាហានណឹងយប់... ចុះយប់វ៉ែ ដល់នេះបញ្ហាការគេដើរ ប្រាប់ ប្រាប់ថាទិចទៀតដុះកាំភ្លើងហើយ ប្រយ័ត្នបន្តិចកុំទៅណា ។ បើគ្មានអ្នកណាហ៊ានដើរ ទៅណានៅតាក្បែរគ្រង់សេ តាដុះអាចម៍ណឹងក៏ក្បែរគ្រង់សេដែរ មិនហ៊ានទៅដុះអាចម៍ ដល់ណាឆ្ងាយទេ ។ ដល់ពេលបាញ់គ្នាឡើយគេថាដុះអារុធហើយ គេបាញ់មុនបញ្ហាការគេ បាញ់ស៊ីញូទៅ ដុះអារុធប្រាវទៅ ហើយើង ចុះយប់ទៅមើលឃើញអាណាចេះតាបាញ់ ទៅ ចេះតានាំគ្នាបាញ់ទៅអាទិតយើង បាញ់ទៅបាញ់ម៉ោងៗណឹងទៅ ។ ខ្ញុំបាញ់មិន ឃើញទាហានដឹងបន្ទាយនៅចំណាហង ចេះតាបាញ់ទៅ ។

វណ្ណៈ ពេលណឹង ក្នុងពេលធ្វើសង្គ្រាមណឹង សព្វវុធ អារុធហើយនិងការទុបតូមផ្សេងៗណឹង បានម៉ៅពីខាងណាដែរ?

ហ៊ុយ អារុធសិតតាកាំភ្លើងចាស់ បាទ! កាំភ្លើងចាស់ៗ ដូចយ៉ាងកាំភ្លើងរបស់ខ្ញុំអាសេកាសេ ១០ គ្រាប់ណឹង កាំភ្លើងសោតឹងមិនជាប់ផង ។ ហើដល់ក្រោយម៉ៅវាមានអារុធថ្មីគេ ប៉ុន អាណឹងគេអត់បើកឲ្យទាហានទឹមនេះទេណាស់ គេទុកតាសម្រាប់ទាហានគេចាស់ៗហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ទាំងអារុធចាស់ទាំងអារុធថ្មីណឹងច្រើនបានម៉ៅពីខាងណាពូ?

ហ៊ុយ មិនដឹងដែរ ។

វណ្ណៈ ប៉ុនអារុធថ្មីណឹងច្រើនមានម៉ាកដែរ?

ហ៊ុយ អារុធថ្មីមានម៉ាក! មានម៉ាករបស់សូរៀតផង មានម៉ាករបស់ចិនផង ។

វណ្ណៈ របស់សូរៀតម៉ាកអីរបស់ចិនម៉ាកអីដែរពូ?

ហ៊ុយ អ៊ី! ដឹងម៉ាកអីទេ មិនស្គាល់ម៉ាកវាផង ។ ប៉ុនគ្រាន់ថាអាណាអត់មានអាកាប៊ីគេនោះ មាន អាកាប៊ីដាក់លាតដោយខ្លួន អាកាប៊ីដាក់ចង្កេះគេណឹង អាណឹងរបស់សូរៀត ហើអាណាមាន កាប៊ីជាប់ណឹងកាណុងណឹង អាណឹងរបស់ចិន ។ ប៉ុនមិនដឹងកាំភ្លើងរបស់អាណា បើអក្សរ ដូចតាគ្នា អក្សរចិន បើអក្សរដូចអក្សរចិនចឹង ។

វណ្ណៈ អាណឹងគេ... ពូចាប់ឃើញមានអារុធថ្មីៗណឹងនៅឆ្នាំងណាដែរពូ?

ហ៊ុយ ឆ្នាំ៧៤ ។

វណ្ណៈ បន្ទាប់ម៉ៅគេបញ្ជូនពូទៅបឹង៥០០ណឹងទៅធ្វើអីទៀតពូ? ហីទៅស្មានភ្នំបន្តទៀតណាស់?

ហ៊ុយ បាទ! អាណឹងនៅទាហានណឹងគេសម្រាប់ឲ្យ... គេផ្លាស់ៗកន្លែងណឹងដើម្បីដកយកទៅវែ
ទៀត។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយពីសមរក្ខមិននៅបឹង៥០០ នៅស្មានភ្នំ ហីនៅអ្នកតាយ្យាំងម្យ៉ាងអី នៅទន្លេ
អិលមិត្តណាស់ និយាយពីសកម្មភាពនៅក្នុងណឹងមួយទៀត?

ហ៊ុយ វែក្នុងដូចតែក្នុងណឹង!

វណ្ណៈ វែរហូត?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ពេលដែលពូឡើងទៅសមរក្ខមួយៗណឹងពូ ពេលវែក្នុងម្តងៗ និយាយពីស្ថានភាពរបួស
និយាយពីពេលដែលពូវែទៅលើខ្នង វែទៅលើភាគីម្ខាងទៀតណឹងពូមានឃើញអ្វីដែលប្លែក
អ្វីដែលចម្លែក ដែលពូចាប់អារម្មណ៍ដែរ?

ហ៊ុយ វែទៅទាហានគេក៏មិនដែលឃើញគេរបួស មិនដែលឃើញគេនេះផង។ ប៉ុន្តែឃើញតា
ខាងឯងនេះ ខាងទាហានខាងនេះវាសាបរបួសសែនបន្តរហូត។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់សួរពូ ជាកំនិតរបស់ពូយល់ឃើញថាយ៉ាងម៉េចពេលដែលពូធ្វើសង្គ្រាមណឹង ហើយ
និយាយពីបទពិសោធន៍របស់ទាហាននៅក្នុងកងរបស់ពូក្នុងពេលធ្វើសង្គ្រាមណាស់ វាមាន
បទពិសោធន៍យ៉ាងម៉េចដែរ អាណឹងកុណភាពវែណឹងយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ បទពិសោធន៍ណឹង... ម្នាក់ៗវាគ្មានអ្នកណាមានបទពិសោធន៍ជាងអ្នកណាទេ បើអ្នកបាក់
ស្មារតីដូចពូខ្ញុំអីវិទ្យុអ្នកដែលថាខ្លាចស្លាប់ខ្លាចអី គ្មានអ្នកនៅណាចង់ច្បាំងទេ ប៉ុន្តែច្បាប់វា
វាគឺតែតែក បាទ!។ តាម៉ៅក្រោយត្រូវតាគ្រោះថ្នាក់ ហីបើនៅណឹងចេះតានៅទៅ។
ចុះដល់យូរៗទៅធម្មតា ថ្ងៃណាសាបៗទៅ បើម៉ៅដុះរត់ម៉ៅដុះក៏មិនបាន បាទ! រត់ម៉ៅ
ដុះគឺជាប់កុក ឆាប់! ហីបើនៅណោះគេឲ្យបាយស៊ីធម្មតាជាទាហានចឹង ហីច្បាំងបើថាសាប
គ្រាប់បាញ់ត្រូវយើងសាបទៅ ផ្ទេរម៉ៅត្រូវសាបទៅ អាណឹងវាធ្វើម៉េចវាត្រូវតាចឹងហើយ
ដល់ចឹងម្នាក់ៗតាគេឲ្យទៅនៅវែកន្លែងណា ទៅវែកន្លែងណឹង គេមិនឲ្យវែបាននៅក្រោយ...
បានមើលមុខគ្នា។ ប៉ុន្តែទៅវែម្តងៗ បើមុនទៅវែបណ្តើរគ្នាទៅទាំងជួរមើលមុខគ្នាហើយ ។
មើលមុខគ្នាអាណឹងបើថាសាប អាណឹងវាបែកគ្នាហើយ បើថាមិនទាន់សាបអាណឹងម៉ៅវិញ

កៀកកកហើយ ។ ហីពេលទៅជីកគ្រង់សេវែ២-៣អីចឹង គ្រប់សមរក្ខមិចឹង បើគេឲ្យ
យាមម្នាក់៣ម៉ោងយើង...តាម“ពួក” យើងក្នុងម៉ាត្រង់សេយើងដាក់វេនត្រូប៊ូន្តានម៉ោង
១នាក់ដល់ភ្នំ យើងយាមទៅ ។ ៣ម៉ោងម្នាក់ ត្រូវ៣ម៉ោងម្នាក់ ៣ម៉ោងម្នាក់ ។ ហីបើថា
អ្នកណាយាមដក់យាមអី អាណឹងពេលចេញពីសមរក្ខមិវិញ... គេឲ្យប្រជុំរៀនសូត្រ ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយពីកម្រិតវិន័យហើយនិងទោស ចំពោះទាហានណាស់ ខុបមាថាយើងរត់
ពូនិយាយរត់ចោលជួរ យើងចង់ឲ្យប្រាប់ម៉ែដូច្នោះចឹងគេ ធ្វើទារុណក្ខត្រ គេដាក់...គេធ្វើបាបយើង
អាណឹងក្នុងកម្រិតណាខ្លះ គេធ្វើយ៉ាងម៉េចខ្លះចំពោះទាហានណឹង?

ហ៊ុយ កាលដំបូងដែលខ្ញុំ...ខ្ញុំនែ រត់ម៉ែដូច្នោះដំបូងបានប៊ូន្តានបាន៥ថ្ងៃទៅវិញ គ្រាន់តែកម្រិតរបស់
គេ គេគ្រាន់តែម៉ែនិយាយប្រាប់ខ្ញុំទេណាស់ កាលមុនឲ្យ...អី កម្រិតប្រាប់ខ្ញុំទេ គេថា
អ្វីស្តី! ហ៊ុយ ឯងប្រញាប់ម៉ែ អញថាឲ្យគេទៅទទួលដល់ដូច្នោះតើ គេអញ្ជើញពីដូចម៉ែវិញ ។
ខ្ញុំថា ខ្ញុំនឹកឃើញខ្លួនខ្ញុំ នឹកឃើញថាខ្ញុំបើពួកកុំម៉ែទាន់ បើពួកណឹងទៅតាមដល់ដូច្នោះប្រហែល
គេដាក់ខ្លោះពីដូចម៉ែមែនណឹង ចង់ឯងពីដូចម៉ែមែនណឹង ចេះម៉ែទាន់ ។ ដល់ហើយគិត
ម៉េច...លែងទៅហើយ ។ ប៉ុន្តែក្រោយទៅតាមលួចម៉ែទៀត ឲ្យតាម៉ែដេកពេទ្យក៏ខ្ញុំលួចម៉ែ
ដូចហើយ លួចម៉ែលេងដូចជួនកាលសុំច្បាប់ពេទ្យទៅ ពេទ្យត្រូវគ្នាបានម៉ែលេងដូចទៅ
ពេទ្យអត់មានវិន័យ ។ ហីថា...អត់ត្រូវជាមួយពេទ្យលួចលាក់ម៉ែ ប៉ុន្តែលួចលាក់មានម៉ែឯង
ម៉ែ២-៣ម៉ែចឹងទៅ ម៉ែខ្ញុំកង់ខ្ញុំអីគេជិះម៉ែ មើលម៉ែឪម៉ែភ្នែកទៅវិញ ។ អត់ហ៊ាននៅ
យូរទេ ព្រោះខ្លាចតា ពេទ្យដឹងពេទ្យរាយការណ៍ទៅត្រូវក្រោះថ្នាក់ទៀត ។ វិន័យរបស់
ទាហានពេលដែលរៀនសូត្រ អាស័ពេលដែលខុស... គេថាខុសទី១គេកសាង ខុសទី២គេ
លែងដឹងលែងឮហើយ ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់សួរពីអារម្មណ៍របស់ពូ ពេលដែលពូនៅដេកពេទ្យ ហើយពូត្រឡប់ម៉ែដូច្នោះតាមម៉ែឯង
២ម៉ែឯណឹង អារម្មណ៍របស់ពូដែលម៉ែដូច្នោះ១ម៉ែឯង ២ម៉ែឯណឹងវាយ៉ាងម៉េច ហើយបើ
សិនជា...?

ហ៊ុយ អារម្មណ៍ម៉ែដូច្នោះខ្ញុំ ម៉ែដូច្នោះខ្ញុំអាស័យម៉ែឪខ្ញុំ អត់ចង់ទៅវិញទេ បាទ! ។ បានថាអត់ចង់ទៅ
វិញច្បាំងគ្នាដឹងឯងប្លែងណា ហីមួយទៀតអាស័យម៉ែអាស័យឪ ។ គ្រាន់ឪពុកខ្ញុំកាត់ទៅជួប
ជាមួយខ្ញុំម្តង មែននេះទេខ្ញុំអាស័យម៉ែឪណាស់ ប៉ុន្តែកង់វិវះនៅណឹង អាស័នែ មេក្រុមនៅ

ណឹងខ្ញុំអត់ហ៊ានថា... ថាអ្វីចុះម៉ៅធ្វើអី? នៅចម្ងាយណាណីហ្នឹងម៉ៅ? ហ៊ីកាត់ចាស់ហើយ
 កាត់ជិះកង់ទៅរកខ្ញុំណាស់ រឹចនំអន្សមអីយកទៅណាស់ ប៉ុន្តែឃើញនំអន្សមឆ្អែតហើយ វា
 អាល័យមែនទេ? ដល់តាហើយម៉ៅ ខ្ញុំថាចឹងៗ កង... អាស៍ មេក្រុមខ្ញុំក៏កាត់ស្តីខ្ញុំ
 ថា“យីអ្នកនិយាយចឹង! មែនអាល័យណាស់ កាត់កាត់ម៉ៅរកកូន...” ដល់នឹកឃើញចឹង
 អ៊ីស៍! មេក្រុមគ្រាន់បើ! ចេះនឹកឃើញចឹង! ។ ប៉ុន្តែខ្លួនឯងនេះអាល័យមែនចង់ឆាប់
 ហើយ ប៉ុន្តែបើមិនថាចឹងគេ កុំឲ្យអាមេក្រុម កុំឲ្យគេអ្នកធំគេចោទយើង ម្លោះហើយខ្ញុំ...
 “អ៊ីស៍! បើ(ឪពុក)ខ្ញុំអាល័យចង់ឆាប់ហើយទៅណា រួច សុំគេអត់ហ៊ានសុំ យើងសិតតាទ័ព
 ទើបបញ្ជូនម៉ៅចឹង សុំគេទៅ... គេអត់ឲ្យទៅដូច្នោះទេ គេខ្លាចយើងរត់” ដល់ហើយចេះតា
 ប្រាប់កាត់... ចេះតាប្រាប់កាត់ថា “ខ្ញុំដឹងថ្ងៃណាទៅណាទៅណាទៅណាទៅ ឈប់ម៉ៅឈប់អី
 ទៅ ព្រោះពេលបញ្ជូនម្តងៗក៏មិនដឹងគេបញ្ជូនទៅណាអីណាដែរ គេអត់ដឹងគេអត់ប្រាប់
 យើងទេ បាទ!” ។ កាត់ថា“នៅកន្លែងណាក៏ដោយបើឃើញមានណាអ្នកស្គាល់គេនៅជិតដូច
 នៅជិតអី ដ្បាំងគេទៅ អញ...ម៉ៅលេងណឹង...” ។ កាត់កាត់ទៅរកដល់សមរម្យដល់អី
 ណោះទៀត ប៉ុន្តែឈប់ ប៉ុន្តែថ្ងៃណោះរងគ្រាប់ផ្លោង គ្រាប់អីណោះទៀត នឹកឃើញថា
 មែនអាល័យកូន ចុះបើទទួលគ្រាប់ផ្លោងបើគ្រោះថ្នាក់កាត់ ខ្ញុំក៏មិនដឹងថាមែនខ្ញុំទៅរកខ្ញុំដែរ
 បានថារឿងម្នាក់ៗខ្ញុំចាត់ទុកចឹង អ្នកណាមិនអាល័យដូច្នោះ មិនអាល័យសម្បែង មិនអា
 ល័យមែន មិនចង់ធ្វើអាសត្រ័យទេ ។ ប៉ុន្តែគេអាគេណោះ គេចេះតាបញ្ជូនយើងយកទៅ
 ហើយមិនឲ្យម៉ៅដូចសម្បែងវិញ ។ អើ បើដូចប្រាប់អាឡូវវិញ ឆាប់ហើយខ្ញុំមិនបានទៅធ្វើ
 ទ័ពទេ! ច្បាប់អាឡូវមានប្រាក់ខែស៊ីហើយបើយើង...ឈប់ក៏ឈប់ទៅ ។ ច្បាប់កាលនោះ
 អត់បានទេ តាយើងរត់ចោលជួរណឹងត្រូវតាមានវិន័យមានទោសកំហុសរបស់យើងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ វិន័យណឹងពីណាអ្នកដាក់ម៉ៅ បញ្ជាឲ្យមាន...?

ហ៊ុយ ខ្ញុំមិនដឹងវិន័យចេញពីណាម៉ៅ ប៉ុន្តែតាខុសកងរវះកងរយណឹងគេអ្នកវិន័យយើងណឹងហ្នឹង
 ព្រោះគេជាមេណឹង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីក្នុងការដាក់វិន័យណឹងពួកមានដែលឃើញមានចំពោះពួក ឬក៏មនុស្សផ្សេងទៀត មានឃើញ
 កើតមានអីជា...?

ហ៊ុយ បាទ! ខ្ញុំឃើញមួយហើយ នៅកងជាមួយខ្ញុំ រត់ម៉ៅដូច្នោះ ។ រត់ម៉ៅដូច្នោះទទួលថ្ងៃណឹង...គេដក

ពួកខ្ញុំណឹងម៉ៅឲ្យរៀន កងគេហៅកងសម្រុកគេនោះ បាទ! គេហៅកងសម្រុកគេនោះ ។
 ខ្ញុំម៉ៅរៀនកន្លែងណឹង កន្លែងព្រែកតូចនេះខ្ញុំនិយាយលាក់បាំងអីកន្លែងព្រែកតូច ឃើញអា
 ក្នុងចាយដី ទៅមើល ហាត់ៗស្រាប់តា អាត្មាខ្ញុំណឹងវាប្រាប់ណាស់ “ណាក់អ្នែងមើល អា
 នេះនៅក្នុងចាយដីណោះ ជាប់ប្រដាប់នៅជើង ហ៊ីខ្ញុំដាក់បាយឲ្យស៊ី” ។ ខ្ញុំហាត់ៗ ខ្ញុំទៅ
 ហាត់ចំអាមុខចាយដីណឹង ។ ដល់ហើយខ្ញុំលួចមើលទៅ ចុយម្នាយហើយអ្នែង ឃើញ
 អាណិតគេហើយណាស់ ។ ចុះ...ដឹងធ្វើម៉េចទេ បើខ្លាចក៏ខ្លាចដូចតាត្នា អ្នកណាក៏ខ្លាចដែរ ។
 បើម្នាក់នោះវិញមាឌដូច កាត់ចិន(នាន) គ្នាទើមទៅបានប៉ុន្មានថ្ងៃ រើសយកចូលកងពួកខ្ញុំ
 ណឹង ដល់ហើយទៅវៃ វៃកាលណឹងវៃនៅតាមដូរជាតិលេខ២០ណឹង និយាយពីញាក់
 ញាក់ឲ្យឡើងសើមខ្លួនជាកទៅណាស់ សិតតាទឹកទាំងអស់ ញាក់ដល់ថ្នាក់គ្នាចង់សន្ធឹក ចុះ
 បាញ់គ្នា គ្នាដែលធ្លាប់បាញ់អី ។ ដល់ហើយកាត់ថា “អ៊ីស៊ី! ខ្ញុំ... ខ្ញុំលែងនៅហើយ”
 ខ្ញុំថា “ អ៊ីស៊ី! លែងនៅម៉េច វិន័យគេអត់បានទេណាស់ លែងនៅ... បើថាគេបាញ់
 បាញ់ទៅ លើកតាកាំភ្លើងបាញ់ទៅ អោនក្បាលទៅក្រោយត្រង់សេទៅ ហ៊ីម៉េចៗគ្រាប់
 ផ្លោងរួតតាគ្រាប់ទៅ” ។ ហ៊ីខ្ញុំដល់ឃើញអាគេដាក់ទណ្ឌកម្មនៅក្នុងចាយដីណឹងចឹង ខ្ញុំខ្លាច!
 ខ្លាចគេដាក់ទណ្ឌកម្មចឹងដែរ បានចេះតានៅៗនឹងគេទៅ ។

វណ្ណៈ ពួកម្នាក់ណឹងឈ្មោះអីដែរពូ?

ហ៊ុយ ទេ! ដឹងឈ្មោះអីទេកាលណឹង ព្រោះវាយុវាហើយតាំងពីដកម៉ៅ ហ៊ីរៀន រៀនហើយមិន
 ឃើញម្នាក់ណឹងទៀត លែងទៀត គេលែងឲ្យចូលម៉ៅរៀនសូត្រណឹងទៀតទៅ រៀនបច្ចេក
 ទេសណឹងណាស់ ។

វណ្ណៈ ពេលដែលឮឃើញណឹង ម្នាក់ណឹងនៅមានស្ថានភាពយ៉ាងម៉េចដែរ ស្លាប់ ឬ រស់?

ហ៊ុយ រស់! នៅរស់ ។ ប៉ុន្តែអាឡូវនេះអត់ដឹងទេ ដឹងនៅណាអីណាទេ ។

វណ្ណៈ ប៉ុនពេលដែលឮឃើញណាស់?

ហ៊ុយ បាទ! ឃើញនៅជាប់នៅក្នុងណឹង ណឹងគេរត់ម៉ៅដូះណឹងណាស់ ។

វណ្ណៈ អាណឹងឮឃើញផ្ទាល់ភ្នែកឬ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ នៅណឹងមានគេបែកបែកជាកងសម្រុក ជាកងពិសេស ។ កងសម្រុកណឹងមានន័យថាម៉េច

ហើយកង...?

ហ៊ុយ កងសម្រុកណឹងគេដាក់ជាកងពិសេស បាទ! កាលមុនគេអត់មានហៅកងពិសេសទេ ។ កាល
មុនកងពិសេសរបស់គេមាន ប៉ុន្តែដល់តារាវិយុរៗទៅវាអាណាយអស់ទៅ ឆាប់ចង់អស់ទៅ
បានគេលែងដាក់ឈ្មោះកងណឹងគេ រំលាយចោល ។ ដល់ក្រោយម៉ោមិនដឹងយ៉ាងម៉េចគេ
រើសទៀត គេរើសកងណឹងទៀត បានគេលែងដាក់ឈ្មោះថាកងពិសេសគេហៅថាកង
សម្រុកវិញ ។

វណ្ណៈ ក្នុងម៉ាកងណឹងមានប៉ុន្មាននាក់ដែរ?

ហ៊ុយ ម៉ាកងណឹងមានប៉ុន្មានទេ ៤០ អីណឹង ។

វណ្ណៈ អាណឹងមានលេខដែរ?

ហ៊ុយ ទេ លេខកាលណឹង... អត់មានទេគេដាក់ឈ្មោះកងសម្រុកចឹងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ហើយកាលណឹងពីណាគេក្តាប់កងសម្រុកណឹង ឈ្មោះអីដែរ?

ហ៊ុយ ក្តាប់កងសម្រុកណឹងកាលមុន... កាលមុនពួកបងហ៊ុយ បងហ៊ុយសមាជិកមន្ទីរ ណឹង
មន្ទីរស-២១ណឹង ។

វណ្ណៈ គាត់ណឹងប្រធាននៅកងសម្រុកណឹងហ្នឹង ហ៊ុយ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ មានទីតាំងហើយធ្វើសកម្មភាពគេនៅម៉ូណាតូ?

ហ៊ុយ អត់មានទីតាំងទេ នៅដូចទីតាំងនៅដូចតែក្បាល ដើរនៅតាមផ្ទះតាមអីដូចតែក្បាលណឹងចង់កងពល
គេដកឲ្យទៅវែណាឲ្យអី គេបញ្ជូនទៅហ្នឹង ។

វណ្ណៈ អាណឹងស្ថិតនៅក្រោយកងពល បញ្ជាករកងពលដែរ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ហីពេលដែលពួកកងទ័ពណឹងគេឲ្យយើងរបបហូបចុកណឹង សម្លៀកយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ សម្លៀកបំពាក់ខោអាវតាប៉ុន្មានកំប្លែងដូចគ្នាណឹង ៣កំប្លែងណឹង ។ ប៉ុន្តែគ្រាន់ថាវាបានប៉ុណ្ណោះ
បានថា ពេលរៀបទៅច្បាំងគេឲ្យទៅវែណឹងគេឲ្យ កាប់ជ្រូកកាប់គោអីមួយចឹងទៅសម្រាប់
ពួកកងណឹងស៊ីហើយដឹងតាដេក១ថ្ងៃណឹង ។ ដល់ពេលល្ងាចម៉ោម ម៉ោង៤ណឹងគេបញ្ជូន
ទៅហើយ ។

វណ្ណៈ សម្លៀកបំពាក់៣-៤ណឹងគេឲ្យយ៉ាងម៉េចពូ?

ហ៊ុយ ខោអាវសម្លៀកបំពាក់ធម្មតាជាទីពណឹង កាលណឹងខោអាវខ្មៅណាស់ បាទ! ណឹងម្នាក់ ៣កំប្លែង ។

វណ្ណៈ ក្រណាត់ពណ៌ខ្មៅ?

ហ៊ុយ បាទ! ទាំងអស់ដូចទី៣ ដូចកងថ្មើរជើងថ្មើរដំបូង ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់សួររូបញ្ជាក់កន្លែងនេះ នៅក្នុងកងណឹងវាមានគេបែងចែកជាកងសម្រុក កងថ្មើរជើងដី កងពិសេសអីយ៉ាងម៉េចដែរពូ តាមលំដាប់កងពលម៉ៅវាមានយ៉ាងម៉េចសាខាគេ មាន ប៉ុន្មានពូ?

ហ៊ុយ កងពិសេសអាណឹងនៅក្រោមការដឹកនាំរបស់កងពល ហ៊ីកងនេះណឹង កងថ្មើរជើងណឹងនៅ ក្រោមការដឹកនាំរបស់កងវរៈសេនាធំ បានទៅកងពលណឹងដែរ ប៉ុន្តែវានៅកងពលជាមួយ ជាមួយតែគ្នា ។

វណ្ណៈ ហីនៅក្នុងកង... ក្នុងរង្វង់កងទី៣មួយ **កងពល៧០៣**មួយណឹងណាស់ វាមានបែងចែកទៅ ជាផ្នែកអ្វីខ្លះនៅក្នុងរង្វង់ក្តាប់របស់កងពលណឹង?

ហ៊ុយ បាទ! អាណឹងខ្ញុំដឹងទេណាស់ ដឹងតា **ថ្មើរជើង កងសម្រុក ហី ស៊ើបការណ៍ ហីកាំភ្លើងធំ** ។

វណ្ណៈ ថ្មើរជើងវាមានបែងចែកតទៅទៀតដែរ?

ហ៊ុយ អត់ដឹង! អត់មានបែងចែកអីទេ គ្រាន់តាទី៣ថ្មើរជើងណឹងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ នៅណឹងគេបែងចែកជាវរៈ ជា...ស្អីៗ មានលេខ...?

ហ៊ុយ បាទ! ជាកង ជាកងវរៈ ជាអីណឹង មានលេខរបស់គេ បាទ! ហីអាកងសម្រុកនេះកាល មុនអត់មានលេខទេ មានលេខតា ទឹមម៉ៅក្រោយទេ គេហៅ...ប៉ុន្មាន៧០៤អី ហៅប៉ុន្មាន ទេ ។

វណ្ណៈ មានលេខណឹងប្រហែលនៅឆ្នាំដែរពូ?

ហ៊ុយ អាណឹងឆ្នាំប៉ុន្មានហើយទេ ម៉េស៊ី! ដឹងឆ្នាំប៉ុន្មានទេ ។

វណ្ណៈ នៅក្នុងកងពល៧០៣ទាំងមូលណឹងមានប៉ុន្មានវរៈ មានប៉ុន្មាន...?

ហ៊ុយ អត់ដឹងទេ! អត់ដឹងមានប៉ុន្មានកងវរៈទេ ។

វណ្ណៈ ហើយនៅក្នុង... ពូនៅក្នុងវ័រៈ១២ណឹង ជាវ័រៈសេនាធំឬជាវ័រៈសេនាកូច?

ហ៊ុយ វ័រៈសេនាកូច ។

វណ្ណៈ វ័រៈសេនាកូចទេ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ហើយស្ថិតនៅក្នុងវ័រៈសេនាធំលេខប៉ុន្មានដែរ?

ហ៊ុយ យី! ដឹងវ័រៈសេនាធំលេខប៉ុន្មានហើយ ។

វណ្ណៈ ហើយពូនៅក្នុងណឹងមានតួនាទីអីដែរនៅក្នុង...?

ហ៊ុយ កាលណឹងយុទ្ធជន ។

វណ្ណៈ យុទ្ធជន?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ពេលពូឡើងវ័រនៅដូរជាតិលេខ២១ ពូ...នៅឆ្នាំណាដែរ? ហើយវ័រជាមួយអ្នកណាទៀត?

ហ៊ុយ អាណឹង៧៤ ៧៥ វ័រជាមួយខាងកងទ័ព លន់ ណុល ។

វណ្ណៈ ហីនៅឆ្នាំណឹង ពេលវ័រណឹងពូមានដែលឃើញទាហានពីណាផ្សេងម៉ោងយូរពូដែរ?

ហ៊ុយ អត់មាន ព្រោះកាលនឹងគេដាក់ជាខ្សែគ្រឿមហ្នឹង បាទ! ។

វណ្ណៈ ហីក្រោយម៉ោងពូវ័រ ឈឺទៅដេកពេទ្យណឹង ទៅដេកពេទ្យនៅឯណាដែរពូ?

ហ៊ុយ ពេទ្យនៅ... ចំមុខកោះខែលនេះខាងកើត គេហៅពេទ្យព្រែកជន់ ។ គេហៅពេទ្យព្រែកជន់ ហើយអាណឹងពេទ្យ... ។ ពេទ្យណឹងក៏មិនដឹងជាពេទ្យរបស់តំបន់អីពេទ្យរបស់ភូមិភាគអីក៏ខ្ញុំ មិនដឹង ប៉ុន្តែអ្នកឈឺគេច្រើនតាបញ្ជូនមេរ័កនៃឆ្នាំណឹង ។

វណ្ណៈ អាណឹងពេទ្យសម្រាប់ប្រជាជនឬក៏ពេទ្យសម្រាប់កងទ័ព?

ហ៊ុយ ពេទ្យសម្រាប់កងទ័ព ។

វណ្ណៈ ប្រជាជនមានសិទ្ធិទៅបាទទេ?

ហ៊ុយ អត់ទេ!

វណ្ណៈ នៅក្នុងពេទ្យណឹង...គេផ្តល់សម្ភារៈពេទ្យណឹង...?

ហ៊ុយ មានភារហូបបាយហូបអីណឹង មានភារបាយទឹកទេ ។

វណ្ណៈ គេព្យាបាលមានថ្នាំសង្កូវគេ...?

ហ៊ុយ បាទ! ថ្នាំសង្កត់វ៉ែតមាន ។

វណ្ណៈ ថ្នាំណឹងពុំមានដឹងថាថ្នាំម៉េចខាងណាដែរ?

ហ៊ុយ មិនដឹង! មិនដឹង! ដឹងថ្នាំខាងណា បើប្រាប់គេថាឈឺក្បាល គេឲ្យថ្នាំឈឺក្បាលម៉េច ។

វណ្ណៈ គេថែរក្សាពូជវាំងម៉េចដែរនៅណឹង ពូជលំយើញថាពេទ្យ ស្ថានភាពពេទ្យនៅពេលណឹង?

ហ៊ុយ គ្មានថែរក្សាអីដឹងមានតែ... ឲ្យថ្នាំឲ្យអីណឹង ហើយឆ្លង់គេត្រូវចាក់ ចាក់ទៅ ។

វណ្ណៈ ពេលដែលពូជវាំងម៉េចប្រធានភូមិគេសួរណឹង ប្រធានភូមិឈ្មោះអី ហើយយ៉ាងម៉េចបានជា គេម៉ៅសួរពូជវាំង?

ហ៊ុយ គេប្រធានភូមិគេខ្លាចយើងរត់ម៉ៅដូច ។ ប្រធានភូមិឈ្មោះណែវ ឈ្មោះសេង ។

វណ្ណៈ អាណឹងនៅក្នុងភូមិអីដែរពូ ភូមិ ឃុំ?

ហ៊ុយ នៅភូមិ កាលមុនគេហៅភូមិក្បាលជ្រោយ ហើយលំយើញខ្ញុំទៅបាត់អស់នេះគេដាក់ហៅភូមិ លេខ៣ ឃុំពោធិបុរ ស្រុកកោះធំណឹងដែរ ។

វណ្ណៈ ប្រធានភូមិណឹងជាប្រធានភូមិគេបង្កើតឡើយ ឬប្រធានភូមិគេចាស់គេម៉ៅយូរយាម៉ៅ?

ហ៊ុយ អាឡូវនេះ?

វណ្ណៈ និយាយពីប្រធានភូមិគេនោះ?

ហ៊ុយ កាលណោះប្រធានភូមិគេបង្កើតកាល ពីឆ្នាំ៧០ ប៉ុន្មានណឹងម៉ៅ...៧២-៧៣ ។

វណ្ណៈ កាលណឹងនៅណឹងគេហៅតំបន់អីដែរនៅណឹង?

ហ៊ុយ ណឹងតំបន់២៥ណឹងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ គេបង្កើត... ខ្មែរក្រហមតែគាំទ្រថ្មីម៉ៅហ្នឹង ឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ អត់!

វណ្ណៈ មានចាស់ម៉ៅហ្នឹង?

ហ៊ុយ ខ្មែរក្រហមអត់មានចេញពីណឹងម៉ៅផង ម៉ៅពីលិចណោះវិញ ។

វណ្ណៈ ម៉ៅពីខាងណាវិញ?

ហ៊ុយ ម៉ៅពីខាង... តំបន់៣៣ ។

វណ្ណៈ ម៉េចបានពូជវាំងម៉ៅខ្មែរក្រហមចេញម៉ៅពីតំបន់៣៣ម៉ៅ?

ហ៊ុយ ចុះបើ ចាស់វ៉ែនឃើញម៉ៅភាពលិច បើទ័ពវិញម៉ៅទាំងជួរ មិនដឹងអ្នកណា គេអ្នកស្ម័គ្រចិត្ត

គេទៅធ្វើណឹងណាស់ គេរត់ចេញពីភូមិទៅបាត់អស់ហើយ គេទៅធ្វើទ័ពណឹង ។

វណ្ណៈ នៅខាងលិខទៅវិញ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ខាងលិចណឹងតំបន់ណាពូ?

ហ៊ុយ តំបន់៣៣ ហើយើញខោរខ្មៅអាវខ្មៅគេណឹង ដល់តាយូរៗ វាដល់អាពេលជ្រើសរើសតាម ភូមិកំណែន ប៉ះចំពួកអ្នកអាយុត្រូវគេកេណ្ឌណឹងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ កំណែនជាទូទៅណឹងគេយកពីអាយុប៉ុន្មានទៅពូ?

ហ៊ុយ ១៧-១៨ឆ្នាំ ។

វណ្ណៈ ហីក្រោយម៉ៅគេបញ្ជូនពូទៅរៀននៅសាលាសេរី នៅ... ម៉េចបានគេបញ្ជូនទៅសាលាសេរី ចឹងពូ?

ហ៊ុយ ចុះបើ... ពេទ្យគេរាយការណ៍ទៅប្រាប់កងវរៈខ្ញុំ ចុះគាចេញពីពេទ្យគេមានសំបុត្រមួយៗ ហើយណាស់ ម្នាក់សំបុត្រមួយៗ ហីតាម៉ៅដេកពេទ្យមានឈ្មោះគេកត់នៅនឹងពេទ្យ ណឹង ហើយ ។ គេកត់នៅនឹងពេទ្យណឹងមានដេកក្បែរៗគ្នាណឹង មានអាមេក្រូមក្នុងរោងពេទ្យណឹង ទៀតណាស់ បាទ! ឲ្យមើលខុសត្រូវទៀត ខ្លាចយើងដើរទៅណាម៉ោណាទៀត ។ ហីដល់ខ្ញុំ ចេញទៅចឹងសំបុត្រ... ឲ្យតាអ្នកចេញពីពេទ្យទៅ គេមានសំបុត្រមានឈ្មោះណឹងហ្នឹង អ្នក ណាដើរហើរយ៉ាងម៉េច សេរីយ៉ាងម៉េច ទៅណាម៉ោណាអីពេទ្យគេសរសេរឈ្មោះបញ្ជូនទៅ តាមណឹង ។

វណ្ណៈ យ៉ាងម៉េចបានគេឲ្យឈ្មោះថាសាលារៀនសេរីចឹងពូ មានន័យថាយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ បាទ! គណៈសាលាបង្រៀនសេរីណឹងគេនិយាយចឹងហ្នឹង គេថាសាលានេះជាសាលាសេរី អ្នកដែលខុសវិន័យ ។

វណ្ណៈ ចឹងអ្នកសាលាសេរី មានន័យថាមិនមែនសាលាណឹងបើកសេរីឲ្យយើងទៅណាតាមចិត្តទេ?

ហ៊ុយ មិនមែនទេ សាលាគេហៅសាលាសេរីណឹង អ្នកដែលខុសវិន័យគេឲ្យទៅរៀនណឹងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ហើយសាលាណឹងនៅក្នុងភូមិ ឃុំ ស្រុកអីដែរពូបញ្ជាក់កន្លែងណឹង?

ហ៊ុយ ក្នុងស្រុកកោះធំដែរ ប៉ុន្តែមិនដឹងហៅឃុំអី ប៉ុន្តែអាណឹង **វត្តកណ្តាលកោះ ទឹកវិល** ។

វណ្ណៈ ហើយក្រោយម៉ៅពូ គេបញ្ជូនពូចូលខាងកងវរៈ វរៈលេខប៉ុន្មានទៀតពូ?

ហ៊ុយ កងវ័រៈ មិនដឹងកងវ័រៈលេខប៉ុន្មានទេ អាកងសម្រុកគេណឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងអាណឹងពូជកពី វ័រៈ១១២ណឹង ទេវ័រៈគេផ្សេង ឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ បាទ! ទៅវ័រៈជាមួយគ្នាណឹង ទៅកងពលជាមួយគ្នាណឹង បាទ! ។

វណ្ណៈ ក្រោយម៉ៅពូទៅវ័រនៅកោះអន្លង់ចិន ទៅវ័រនៅស្រែអំពិលដំណឹង ទៅវ័រនៅឆ្នាំណា ហើយទៅវ័រជាមួយខាងណាទៀត?

ហ៊ុយ អាណឹងឆ្នាំ ដើមឆ្នាំ៧៩ វ័រជាមួយខាងទាហានលន់ ណុល សហការណ៍គ្នាជាមួយទាហាន បូព៌ី ។

វណ្ណៈ ក្រៅពីបូព៌ី ពូមានសហការណ៍ជាមួយខាងណាទៀត?

ហ៊ុយ អត់មានទេ ។

វណ្ណៈ ខាងបូព៌ីណឹងជាទាហានរបស់ខាងណាដែរ?

ហ៊ុយ ខាងបូព៌ីកទាហាន... ទេ! ខ្ញុំមិនដឹងទេកាលណឹង គេថា **ខ្មែររំដោះ** ។ ដួចតែគ្នា គេឲ្យ សហការណ៍គ្នាទៅជាមួយគ្នាទៅ ទៅវ័រជាមួយគ្នាណឹងម៉ាច្រកៗម្នាក់ ម៉ាមុខព្រួញម្នាក់ ។ ខាងបូព៌ីវ័រខាងត្បូងអញ្ចេះម៉ាមុខទៅ ពួកខ្ញុំវ័រពីចំហៀងខាងជើងណេះម៉ាមុខម៉ៅ ។ ដល់វ័រ អាទាហានរត់អស់ អាទាហានធ្លាក់ទឹកអស់ វាលេងអាត្មាឯងណឹងទៀតទៅ ចុះគេអូមាន ដួចគ្នា និយាយគ្នាស្តាប់អត់បានវ័រគ្នាទៀត ។

វណ្ណៈ ក្រោយម៉ៅពូទៅវ័រនៅទន្លេមេគង្គ ម៉េចបានគេបញ្ជូនទៅវ័រនៅទន្លេមេគង្គចឹងពូ?

ហ៊ុយ មិនដឹង បើគេបញ្ជូនទៅ ។

វណ្ណៈ ទន្លេមេគង្គគេវ័រណឹងមានស្ទឹងខ្លះ នៅទន្លេមេគង្គណឹង?

ហ៊ុយ ទាហានដឹកសម្ភារៈពីខាងរៀតណាមម៉ៅ ឡើងភ្នំពេញ ហ៊ីទាហាននៅការពារអាទន្លេណឹង អាតាមបន្ទាយៗណឹង គេឲ្យទៅវ័រអាតាមបន្ទាយណឹង ។

វណ្ណៈ ដឹកសម្ភារៈណឹងទាហានខាងណាដឹកទៅ?

ហ៊ុយ ខាងទាហានលន់ ណុល ។

វណ្ណៈ សម្ភារៈណឹងមានស្ទឹងខ្លះទៅពូ តាមពូដឹង?

ហ៊ុយ មានសាំង មានអី ។

វណ្ណៈ ក្រៅពីសាំងមានអីទៀត?

ហ៊ុយ មិនដឹង!

វណ្ណៈ ដឹកជាស្តីតាមទន្លេមេគង្គណឹង?

ហ៊ុយ ដឹកកប៉ាល់ធំ ។

វណ្ណៈ ទន្លេមេគង្គនៅម្តុំណា នៅក្នុងខេត្តអីដែរពូ?

ហ៊ុយ ទន្លេមេគង្គវាមាំចំហៀងម្នាក់ណាស់ ខាងភូមិភាគបូព៌ាមាំចំហៀង ខាងតំបន់២៥ណឹងមាំ
ចំហៀង ។

វណ្ណៈ អាណឹងនៅឆ្នាំណាដែរពូ?

ហ៊ុយ ឆ្នាំ៧៥ ហើយអាណឹង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូបានវែទេ ទៅដល់ទន្លេមេគង្គណឹង?

ហ៊ុយ បាន! វាណាបាញ់ដូចតាត្នាណឹង ។

វណ្ណៈ បាញ់ជាមួយ...?

ហ៊ុយ ខាងទីពលនំ ណុល ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពេលណឹងសង្រួមនៅណឹង ស្ថានភាពសង្រួមនៅណឹងយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ បាទ! កន្លែងណឹងវែខ្លាំង ខ្លាំងរហូត ម៉ាកនរយ ម៉ាកនសម្រុកណឹងចង់អស់គ្នា នៅសល់គ្នា
តែប៉ុន្មាននាក់ រួសហ៊ីស្លាប់ លើកោះតាយីងហ្នុង ។ នៅសល់គ្នាប៉ុន្មាននាក់ក្រៅពីណឹងឯងប្រហែល
ហ៊ីរួស ។

វណ្ណៈ កោះតាយីងនៅស្រុកអីដែរពូ?

ហ៊ុយ កោះណឹងមិនដឹងនៅខាងខេត្តណា មិនដឹងនៅខាងខេត្តកណ្តាលនេះ ឬក៏នៅខាងបូព៌ានេះក៏
មិនដឹង ។

វណ្ណៈ គេមានកោការណ៍ ទិសដៅគេវែយ៉ាងម៉េចដែរបានគេសម្រុកខ្លាំងនៅទន្លេមេគង្គណឹង?

ហ៊ុយ អត់ដឹង! ប៉ុន្តែគេនិយាយថាវែកាត់ដូរកុំឲ្យដឹកសម្ភារៈឡើងភ្នំពេញ កាត់ដូរអាណឹងជាប់ហើយ
វែភ្នំពេញបាដោយ ។

វណ្ណៈ តាមពូយល់វិញទន្លេមេគង្គជាកន្លែងអីមួយរបស់លន់ ណុលណឹង?

ហ៊ុយ កន្លែងដឹកសម្ភារៈចូលទៅភ្នំពេញណឹង ណឹងជាកន្លែងសេដ្ឋកិច្ចណាស់ ។

វណ្ណៈ ពូវែជាមួយលន់ ណុលណឹង មានដែលឃើញទាហានលន់ ណុល ណឹងពីណាខ្លះ?

ហ៊ុយ មិនដែលស្គាល់ មិនដែលឃើញផង ដែលឃើញគាខោអាវម៉ែ ចុះគ្មានឲ្យម៉ែជិតគ្នាណា ខ្លាចវែមិនឈ្នះគេរត់ រត់គេបាញ់ឆាប់ទៅ ។ គ្រាន់តែម៉ែត្រឹមនេះទៅព្រែកខាងកើតណឹង មាត់ព្រែកខាងកើតណឹងលេងគ្នាប្រាវទៅ ។

វណ្ណៈ ចំណាំមុនហើយមានសម្បុរសំបកអីយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ ចំណាំតែខោអាវណឹងហ៊ីពាក់ម្នាក់ដែកពាក់អីណឹងខោអាវប៉ារ៉ាខ្លាឃ្មោកណឹងទាហានហើយ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីក្រោយម៉ែតូទៅនៅខាងកងស៊ើបការណ៍វិញ?

ហ៊ុយ បាទ! គេដកខ្ញុំចេញវិញ ឲ្យខ្ញុំទៅខាងស៊ើបការណ៍វិញ ។

វណ្ណៈ យ៉ាងម៉េចបានគេដកចេញទៅខាងស៊ើបការណ៍?

ហ៊ុយ អត់ដឹង! ដឹងគេដកយ៉ាងម៉េចគេ គេចេះតាងក ប៉ុន្តែកាលណឹងកុំតាគេដកចេញពីណឹងដែរខ្ញុំ ក៏ឆាប់ដែរ ឲ្យគាទៅកងស៊ើបការណ៍ទៀតឆាប់! ព្រោះចូលសិក្សាគ្រាប់បែកបោកគ្នា ចូល ទៅសិក្សាគ្រាប់បែកហ្នឹង ។

វណ្ណៈ គេមានប្រើកាំភ្លើងដែរ?

ហ៊ុយ កាំភ្លើងមានតាកាំភ្លើងអាកា ។ កាំភ្លើងក៏ប្រើដែរ កាំភ្លើងហើយនិងគ្រាប់បែក ។ គ្រាប់ បែកឲ្យម្នាក់ម៉ាស្សាងៗ ២០គ្រាប់ ជាន់១០គ្រាប់ម៉ាណាក់ទៅ ។ ហ៊ីកាំភ្លើងអាកាម្នាក់ម៉ា ទុសសៀវចឹងទៅ កាំភ្លើងម៉ាដើម ។

វណ្ណៈ គ្រាប់បែកម៉ាកអីដែរ?

ហ៊ុយ គ្រាប់បែករបស់អាមេរិកណឹង គ្រាប់បែកផ្ទៃប៉ុម ជួនកាលគេប្រើអាគ្រាប់បែកផ្ទៃសស្ទីច នោះទៀត ។ ផ្ទៃសស្ទីចអាគ្រាប់បែកដូចសាប៊ូដុំយើងចឹង ។

វណ្ណៈ កងស៊ើបការណ៍ណឹងគេធ្វើអីខ្លះ?

ហ៊ុយ គេសម្រាប់ កងស៊ើបការណ៍ណឹងគេសម្រាប់ដូចជាទីតាំងណាដែលគេថាវែ គឺគេឲ្យទៅយក ការណ៍ទីតាំងណឹងឲ្យគេ ។ បើកាលណាយកការណ៍ទីតាំងណឹងមិនបាន យើងក៏ត្រូវទទួលខុស ត្រូវដែរ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីចុះបើសិន... កងស៊ើបការណ៍ណឹងមានតួនាទីស៊ើបការណ៍ ឬក៏មានអីផ្សេងទៀត?

ហ៊ុយ អត់មានទេធ្វើអីទេ! ដើរតាមលើទីតាំងឲ្យគេ គេឲ្យមើលទីតាំងណាទៅមើលទីតាំងណឹងឲ្យគេ ហ្នឹង ។ តាពេលម៉ែប្រាំល្ងាច តាពេលស៊ីបាយស៊ីអីហើយ ទៅហើយ ។ គ្នា៣នាក់ ៤នាក់

អីម៉ាខុសសញ្ញាណឹងណាស់ឲ្យទៅមើលទីតាំង ។ ហីគេយកប្លង់គេម៉ាក្នុងស្រុកយើងចូលត្រូវ
ចូលចំប្រកណាអីប្រកណា តាមមុខសញ្ញារបស់ខ្លួនយកការណ៍ឲ្យគេ ។

វណ្ណៈ គេមានវិន័យ គេមានរបៀបរបបអីយ៉ាងម៉េចដែរ សុំពូនិយាយពីរឿងរបៀបរបបស៊ើប
ការណ៍ណឹងមើល?

ហ៊ុយ វិន័យស៊ើបការណ៍គឺចូលទៅធ្វើម៉ាក្នុងស្រុកកុំកុក កុំស្តី ចូលយកការណ៍ឲ្យបាន ហី
មួយទៀតបើទាហានបាញ់កាំភ្លើង ធ្វើម៉េចស្តាប់កាំភ្លើងរបស់ទាហានឲ្យបាន កាំភ្លើងធំនៅ
កន្លែងណា ចំប្រកណា ហីមានអាកាំភ្លើងយន្តនៅចំណាទៀត បាទ! ហីកាំភ្លើងដៃចំប្រកណា
ខ្លះ ។ ហីគេឲ្យទៅយកការណ៍ចំអាប្រកកាំភ្លើងយន្តហ្នឹង ព្រោះតារនេះគេចូលទៅគេ ឲ្យពេល
ទៅវែណឹងគេឲ្យបេបុកទៅ កាំភ្លើងយន្តណឹងដើម្បីគេបោកគ្រាប់បែកចូលទៅហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ចុះបើគេបាញ់ចិន ពួកគំរាមបាញ់គេវិញទេ ឬក៏យ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ អាណឹងបើសិនជាយើងគប់គ្រាប់បែកច្រើនទៅ គេ... គេណា អត់ហ៊ានបាញ់យើងគឺយើង
វែគេបាន ។ បើថា បើចូលទៅបែកការណ៍គឺគេបាញ់យើងមុន គឺត្រូវតាគ្រោះថ្នាក់របស់គេ
ចិនហ្នឹង ។ ហីបើធ្វើឲ្យបែកការណ៍អ្នកស៊ើបការណ៍ក៏ត្រូវតែទទួលខុសត្រូវដែរ ។

វណ្ណៈ អាណឹងការទទួលខុសត្រូវណឹង លទ្ធផលមានអីខ្លះ?

ហ៊ុយ លទ្ធផលបើយើង... វិន័យគេមាន បើយើងធ្វើឲ្យបែកការណ៍គឺត្រូវកងពលគេដ្ឋានរទោស
យើង ។ ត្រូវឲ្យយើងទៅដាក់ដី អីឲ្យយើងទៅធ្វើអីមួយ ដកយើងចេញស្នើណា បានស្នើ
ណឹង ។

វណ្ណៈ វិន័យគេ អាជូនបំផុតគេឲ្យធ្វើម៉េច ហើយស្រាលបំផុតគេឲ្យធ្វើម៉េច ល្មមគេធ្វើម៉េច?

ហ៊ុយ វិន័យគេខ្ញុំមិនទាន់ឃើញអាវិន័យធ្ងន់ធ្ងរណាស់ ខ្ញុំឃើញតាត្រឹម បើយើងធ្វើការមិនកើត
គេត្រូវដកចេញឲ្យទៅថ្មើជើង ។ ហីបើថាយើងធ្វើការកើតដូចជាមិនបះទង្គិចរឿងគ្រោះថ្នាក់
ធ្ងន់ធ្ងរចំពោះណែនេះទេ ចំពោះមុខការរបស់គេទេគឺគេអប់រំណែនាំយើង ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ដឹងរបៀបគេដាស់ ឬក៏គេដាស់រើពី បញ្ជូនមនុស្សឬក៏តម្លើងទៅកន្លែងណាមួយ ។ គេ
ពិនិត្យទៅលើអីខ្លះបានគេបញ្ជូនយើងទៅ?

ហ៊ុយ បញ្ជូនយើងទៅណា?

វណ្ណៈ ខុបមាគេចង់ដូរយើងទៅកន្លែងទាហានស៊ើបការណ៍ឬក៏វែរ ផ្សេងៗ មួយគេពិនិត្យទៅលើអីខ្លះ

ហ៊ុយ គេពិនិត្យទៅលើស្មារតី បើថាស្មារតីយើងអត់កើត ដកយើងទៅ... ទៅធ្វើសេដ្ឋកិច្ចក៏បាន មិនដកធ្វើសេដ្ឋកិច្ចឲ្យធ្វើថ្មើរជើងក៏បាន បាទ! ។ ទៅថ្មើរជើង បើថាទៅថ្មើរជើងបើវែរទៅ លែងកើត ខ្លួនទៀតដកឲ្យទៅសែនរួសសែនអី ឲ្យវែកបាយស្តុក ដាំបាយដាំអីឲ្យគេស៊ី ។ ហ៊ីអាដាំបាយ វែកបាយស្តុកយ៉ាងណាអាចរៀនទៅទៀត ។

វណ្ណៈ យ៉ាងណាម៉េច?

ហ៊ុយ យ៉ាងគ្រង់គ្រាប់ផ្លែឆ្នាំរហូតហួស ។ ខ្ញុំវិន័យវាច្រើនដែរខ្ញុំ វែកបាយស្តុកបាក់ស្មារតី វែក បាយស្តុកក៏ខ្ញុំធ្លាប់វែក គ្រាប់ផ្លែឆ្នាំរហូត ហ៊ីអត់បានដេកទៀត ។ ហ៊ីបើថាម៉ោ បើថា បាយស្តុកហើយ មើលសាសភាពការណ៍គេវែរតឹងតែងគ្មានកម្លាំងគ្មានអី គេដកឲ្យជួយសែន រួស ។ ដល់ពេលសែនរួស អាចលដល់កៀកៗ ចិនណោះ ១០០ ម៉ែត្រ ២០០ ម៉ែត្រ ណឹងធាក់គ្នា រុញគ្នាទៅហើយ ។ ចុះសិតតាបាក់ស្មារតីដូចៗគ្នា ចេះតាធាក់គ្នារុញគ្នាទៅ ហើយទៅសែនទៅ អញនៅក្នុងគ្រង់ស្មេរច្នៃ ។

វណ្ណៈ សែនរួសយើងចូលទៅដល់សមរម្យមិដែរឬយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ បាទ! ទៅយកទៅដល់សមរម្យមិហួស ចាំតាសែនរួសចេញម៉ោ ហ៊ីគ្រាប់ផ្លែឆ្នាំរហូត ៥ នាទី ១០ នាទី ៥ នាទី ២-៣ នាទីអី ផ្លែឆ្នាំរហូតណឹង ចុះគ្រាប់៦០ មាននេះអីទាហាន ផ្លែឆ្នាំរហូតម៉ោ ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់បន្តសំណួរឲ្យទៀតទៅ ពូទៅវែរនៅព្រែកវាំង នៅទន្លេបាសាក់ នៅទន្លេមេគង្គ ហ៊ីទៅ ភ្នំពេញនោះពូនិយាយពីស្ថានភាពវែរ ពីទីតាំងវែរ និយាយដូចម្តេចណឹង?

ហ៊ុយ ទីតាំងវែរណឹងនៅព្រែកអ្នកតាវាំងនេះក៏វែរបៀបរបបណឹងដែរ វែរដូចតាគ្នាណឹង ។ តានេះ គេឲ្យយើងចូលយកការណ៍មើលផ្លូវ មើលអីឲ្យគេហើយ ហ៊ីបានគេនាំទ័ពទៅ ។

វណ្ណៈ ចឹងពេលណឹងពូចេញពីកន្លែងស៊ីបការណ៍ ឬក៏នៅកន្លែងស៊ីបការណ៍ដែរ?

ហ៊ុយ អាណឹងនៅកន្លែងស៊ីបការណ៍ ។

វណ្ណៈ ពូវែរនៅ មុនវែរចូលភ្នំពេញណាស់ ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយពីស្ថានភាពវែរនៅភ្នំពេញ មុនចូល ភ្នំពេញណឹងពូវែរនៅកន្លែងណាហ៊ី ក្រោមបញ្ជារបស់ពីណាដែរ?

ហ៊ុយ ក្រោមបញ្ជារបស់កងវែរណឹង ចេញពីកងពលម៉ោ ។

វណ្ណៈ អាណឹងវែរនៅម្តុំណាដែរពូ?

ហ៊ុយ វ៉ៃនៅតាម គ្រើយខាងកើតនេះ អាស័! គ្រើយខាងលិចនេះដូរជាតិលេច២១ នេះហ៊ី ហើយទៅអាចច្រមច្រំណឹង ។ ស្គាល់ច្រមច្រំទេ? អាកន្លែងដូរទំបន់ទូលក្រសាំងណឹង ។ វ៉ៃតាមដូរណឹង ។

វណ្ណៈ អាណឹងនៅក្នុងស្រុកណាដែរអាណឹង?

ហ៊ុយ មិនដឹងគេហៅស្រុកអីទេអាណឹង អាណឹងស្រុកដង្កោដែរមិនដឹង ។ នៅស្រុកស្អាងដែរ អាណឹង បាទ! នៅស្រុកស្អាង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីបន្តប់ម៉ៅពូវ៉ៃចូលភ្នំពេញ ពូចូលតាមច្រកណាដែរ?

ហ៊ុយ ខ្ញុំវ៉ៃៗ ដល់ហើយគេទៅជាមួយ ពួកកងរយណឹង គេបញ្ជូនពួកខ្ញុំទៅខាង អាណឹងចូល ទៅដល់តាខ្មៅហើយណាស់ អី! នៅខាងត្បូងតាខ្មៅណឹង គេពូកខ្ញុំណឹងទៅបែក ដូរលេខ ៣៨ ទៅតាមដូររោងចក្រកែងណឹង ម៉ៅឡើងស្ទឹងមានជ័យនេះ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូឡើងទៅតាមដូរណឹងរយៈពេលប៉ុន្មានថ្ងៃបានវ៉ៃបានភ្នំពេញ?

ហ៊ុយ តាម៉ាតែ វ៉ៃម៉ាតែណឹងទៅដល់ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូវ៉ៃ ស្ថានភាពវ៉ៃដែលពេលពូចូលតាមច្រកណឹងវាមានស្ថានភាពយ៉ាងម៉េចដែរ វ៉ៃតឹង តែងប្រក័យយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ វ៉ៃតឹងតែង កន្លែងណឹងវ៉ៃអត់តឹងតែងទេ ទាហានរត់ទៅរហូត ។ គ្រាន់តាដើរតាមទាហាន ទៅមិនទាន់ដង ទាហានរត់ចូលក្រុងរហូត ប៉ុនទៅប៉ះគ្នាទៅប៉ះនៅនេះ ប៉ះគ្នានៅកន្លែងស្ទឹង មានជ័យណោះ ។ ប៉ះគ្នានៅស្ទឹងមានជ័យ ហ៊ីដឹងកងទ័ពម៉ៅពីណា ស្រាប់តាច្រើនអីច្រើន មិនដឹងប៉ុន្មានសង្កាត់ យូរៗមិនដឹងកងណាកងណាទេ លែងដឹងកងហើយ ដឹងតាគ្នាប៉ុន្មាននាក់ គ្នាប៉ុនណឹង ។ បើគ្នា៦ នាក់ដឹងតាគ្នា៦ ៦ នាក់ក្រៅពីណឹងលែងស្គាល់ដឹងកងណាកងណាទេ វ៉ៃគ្នាណឹង ចុះដឹងប៉ុន្មានសង្កាត់ទូទាំងពេញទាំងអស់ ។ វ៉ៃគ្នា បើបាញ់គ្នាបាញ់មែនទែនទៅ បាញ់យកឆាប់យករស់ ។ គ្រាន់តាខាងទាហាន គ្រាន់តារថក្រោះ៥០ - ៦០ គ្រឿងម៉ៅ បាញ់គ្នាណឹង ។ ហ៊ីបើខាងពួកខ្មែរក្រហមនេះក៏មនុស្សមិនដឹងម៉ៅពីណាទេ ទូទាំងទាំងអស់ ចុះហ៊ីកាលណឹងវាសម្បូណ៍ម៉ៅពួកក៏ បេមួយដើមៗ អាចឹងចេះតាលេងគ្នាទៅ ។ ហ៊ីខ្ញុំនៅតា ខាងកើតណោះណឹង នៅអាកន្លែងដូរណឹង ដល់តាគេលេងគ្នាខ្លាំងចេញអាពីក្នុងដូរណឹង បាញ់... ខ្ញុំសារ៉ាន់ធីណៃ ម៉ៅដើម ហ៊ីគ្រាប់បែកប៉ុន្មានគ្រាប់ បាញ់សារ៉ាន់ធីណៃផ្ទាំងនឹង

គេទៅមួយទៅ ហ៊ីចូលទៅក្នុងផ្ទះកាស៊ីនូក្រុមដឹកទៅ អត់បាយស៊ីដល់តាស៊ីចឹង ។

វណ្ណៈ កាំភ្លើងដែលសម្បូរណ៍ហូរហៀរ ហ៊ីនៅឆ្នាំណា? ហើយកាំភ្លើងដែលខ្វះខាតជាងគេឆ្នាំណា?
នៅពេលណាដែលកាំភ្លើងខ្វះខាត ពេលណាដែល...?

ហ៊ុយ កាំភ្លើងសម្បូរណ៍ជាងគេចូលឆ្នាំ៧៥ ។

វណ្ណៈ ម៉េចបានសម្បូរណ៍ចឹង?

ហ៊ុយ មិនដឹងគេទិញពីណាម៉េច ។ ប៉ុន្តែឃើញកាំភ្លើង កាំភ្លើងរបស់ចិនដង កាំភ្លើងរបស់សូវៀត
ដង ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយអំពីស្ថានភាព ពូថាវៃណែនតាន់តាប់ណឹង ចង់និយាយពីព្រឹត្តិការណ៍ក្នុង
ណឹងហ្នឹងដែលពូមើលឃើញ រៀបរាប់ពីរបៀបវៃ របៀបអីៗ ដែលកើតមានឡើង?

ហ៊ុយ របៀបវៃវាវៃដូចតារាណឹង គ្រាន់តា...ខាងនោះបាញ់ម៉ោ ខាងនេះបាញ់ទៅណឹង អា នេះ
កាំភ្លើងវា វាទំនើបវាច្រើន លេងទៅខាងណោះវាធ្ងន់ ។ ចុះអារថក្រោះ អ៊ីម១១៣ចឹង
ម៉េចធានាជាមួយបេឈ្នះ បេ៤១ ទៅម្តងទៅទាំងហ្នឹងចឹង ចឹងទាហានក៏បាក់ដោយសារ
អញ្ជឹងដែរ បាញ់នឹងខ្លាចគ្រាប់បេណឹង ។ ហ៊ីមួយទៀតកាំភ្លើងធំយើងយកបានខាង
លន់ ណុល ណឹងក៏ផ្លាស់ជួយទៅទៀត ដល់ចឹងមនុស្សវាប្របូកប្របល់ណាស់ ខាងណោះ
ប្របូកប្របល់ត្រូវបាញ់ ។

វណ្ណៈ ពេលដែលបាញ់ណឹង ពូចូលទៅដល់ភ្នំពេញណឹងពេលណាដែរ? ហើយថ្ងៃណាដែរ?

ហ៊ុយ ចូលភ្នំពេញប្រហែលជាថ្ងៃត្រង់ ចូលថ្ងៃណឹងថ្ងៃដែលបែកណឹងហ្នឹង ថ្ងៃ១៧អាណឹង ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយពីស្ថានភាពដែលពូវៃចូលដល់ភ្នំពេញហើយ កាន់កាប់ភ្នំពេញហើយ គេឲ្យ
យើងធ្វើអីទៀត ហើយសកម្មភាពនៅក្នុងភ្នំពេញណឹងពូមើលឃើញថាយ៉ាងម៉េចទៀត?

ហ៊ុយ ស្ថានភាពនៅក្នុងភ្នំពេញឃើញទាហានប្របូកប្របល់ បាទ! ហ៊ីនិយាយពីប្រជាជននិយាយ
ពីចេញឆ្ងោចឆ្ងាចៗ កាត់ចេញម៉ោ គេចេះតាដេញប្រជាជនឲ្យចេញណាស់ បាទ! ។ ប៉ុន្តែ
ដល់តាយបំខ្ញុំអត់ដឹង ព្រោះកងវ័រៈគេឲ្យខ្ញុំចេញទៅរៀបជួរ នៅខាងជើងណែសាលាវិទ្យា
ល័យកន្លែងមុខពេទ្យចិនណឹង អាខាងលិចផ្លូវណឹង អាម៉ាចំហៀងខាងជើងផ្លូវថ្នល់ចេះ ។
កងវ័រៈហៅរៀបជួរ ចុះពួកខ្ញុំមានយកអី មានតែកងហារខ្ញុំមួយកាត់យកតែទឹកស៊ីអ៊ីវ៉ូប៉ូន្នាន
២យួរ បាទ! យកទឹកស៊ីអ៊ីវ៉ូប៉ូន្នានណឹងខ្ញុំចេះតាថាឲ្យ យ៉ីស៍! តាឯងយកអីយកម៉េស កុំ

គិតអាល័យ គិតតាប្រាសអាយុសមិទ្ធិគិតទេ! ចុះទាហាននៅលើដួងដូងបាញ់ម៉ោណាស់ ។
 បាញ់ម៉ោត្រូវប្រជាជន ចេះតាបាញ់... បាញ់កងទ័ពបាញ់មិនត្រូវ ហើប្រជាជនដើរចំណីន
 ណាស់ត្រូវប្រជាជនឆ្ងាយពោះឆ្ងាយអី ។ ហ៊ីគ្មានទៅនេះណា ខ្ញុំការពារតាខ្លួនខ្លួនទាហាន
 បាញ់! ។ ដើរមើលតាលើ មើលតាក្រោយ អែបតាដូះ អែបតាសសរដូះអ្នកស្រុកណឹង
 ដល់ហើយល្ងាចណឹងកងវ័រហៅ កងវ័រហៅទៅតម្រៀបជួរគ្នា ។ លេងទៅ ទៅតម្រៀប
 ជួរតា គ្រាន់តាតម្រៀបបានបន្តិចលេងពីលើដួងដូងម៉ោ ។ គ្រាន់តាត់សួរថា ហ៊ុយ ពួកហ៊ុយ
 ឯងម៉ៅជុំនៅ? ខ្ញុំថាទៅបងនៅ នៅណែកងហារខ្ញុំម្នាក់ទៀតតាត់មិនទាន់ម៉ោ ។ យីចុះ
 នៅអីនៅម៉ែស យូរម៉ែស? ។ ហ៊ីហើយបានប្រហែល៥នាទី ខ្ញុំគ្រាន់តា តាត់សួរម្តងទៀត
 គ្រាន់តាបែរមើលក្រោយ ចុះតាត់កងហារ ខ្ញុំក៏ទ័ព... តាត់ត្រូវតារួតរះម៉ោ ហ៊ីតាត់អារល់
 តានៅមុជទឹក មុជអីណាដូះគេ ។ គ្រាន់តាហើយ គ្រាន់តាបែរមើលក្រោយលេងព្រាក
 អាយ៉ាស់ជើងអាយ៉ាស់អី នេះរហូស ។

វណ្ណៈ ពីណាបាញ់ម៉ោ?

ហ៊ុយ ខាងលន់ ណុល មិនដឹងជាបាញ់អីបោកគ្រាប់បែកអីមិនដឹងទេកាលណឹង សន្ស័យបាញ់ ។

វណ្ណៈ នៅថ្ងៃណាដែរ?

ហ៊ុយ អាល័យនៅថ្ងៃ១៧ ។

វណ្ណៈ នៅថ្ងៃតែ១ណឹង?

ហ៊ុយ បាទ! រហូសខ្ញុំរហូសហ៊ីខ្ញុំរត់ គិតទៅជើងរហូសពេញទាំងអស់ ដល់ហើយអាខ្លួននេះរឺនសិត
 តាអំបែងពេញទល់អង្កូវ ដល់ហើយខ្ញុំ ខ្ញុំខ្លាចខ្ញុំ ខ្ញុំរត់ទៀត រត់នឹកឃើញថា ម៉ាសារនេះ
 រត់យកឆាប់យករស់ រត់ទៅដល់ដួងបាដោយ ។ រត់ណារត់បានតាត្រឹមដូរម៉ោណឹងដួល
 ខ្មោក ចុះជើងមើលជើងវាស្តីកហើយ ដូចជើងដីរឹចឹង ។ ដល់ស្តីកទៅស្មានជើងដូចជើងដី
 ចឹងទៅណាស់ ដល់ហើយដួលខ្មោក ខ្ញុំដោះចោលអស់អាល័យ អាគ្រាប់បែក អាកាំភ្លើងអី
 ណាទុចចោល បោះចោលណឹងទាំងអស់ ខ្ញុំទៅតាខ្លួនឡើងវា លួនតាខ្លួនឯងទៅចូលដេក
 ក្រោមដូះប្រឡាក់ពេញរហូសទាំងអស់ ។ ដល់ហើយបានដេកអស់ប្តីឃើញបាដោយយប់
 ណឹង យល់សប្តិយើងថាពេទ្យ គេសែនខ្ញុំម៉ោក្រោយណោះ ម៉ោពេទ្យ ។ អរៗដល់ហើយ
 អាល័យឡើងម៉ោង២ ម៉ោង៣ចាប់ក៏យម្តងទៀត អូ! ម៉ាសារនេះទាហានកាត់កហើយ

ម៉ាស៊ារនេះ ។ ចុះអាសប្តិឃើញថាពេទ្យសែនវប្បសយកចេញម៉ាហើយ ស្រាប់តាអរខ្លាំង ពេកស្រាប់តាអាព្រកឡើងបានដឹងថាខ្លួនឯងនៅក្នុងចំណោមទាហានដែល ។ បើលែងទុកចិត្ត គេហើយ នឹកឃើញថាគេរត់យកតាប្រាសអាយុគេអស់ហើយ ។ ដល់ហើយខ្ញុំ យូរណាស់ ប្រហែលជាភ្នំ ភ្នំ! ថាគេម៉ែកកូរកាយក្បែរផ្ទះណឹងក៏ខ្ញុំសំណឹង បើគេថាគេដើរកុំ គ្មានដឹងថាខ្លួនឯងទាហានដើររក អត់ហ៊ានឲ្យគេដឹងទៀត ថារកលូនកាត់អាដូរស្ទឹងមានជ័យ ណឹងម៉ែ ។ ម៉ែក៏ម៉ែមិនរួចដែរ បើទាហាននៅពេញហើយដើរលែងរួចហើយ ។ ដល់ ហើយព្រលឹមឡើង អ្នកស្រី! ប្រជុយចេញទៅ ចេញម៉ែអើតតាមរបសមើល អើតតាម របសមើលបានឃើញស្គាល់គ្នាស្រែកហៅគេជួយ បានគេម៉ែយកទៅ បានគេម៉ែសែនម៉ែ អីដាក់ឡានបញ្ជូនម៉ែពេទ្យតាកុក អាកន្លែងខ្លោងទ្វារហ៊ុន សែន ទៅក្រាំងយូរនេះ ម៉ែដេក ពេទ្យណឹង ។

វណ្ណៈ ពូពេលដែលពូដេកយល់សប្តិ បើខ្លួនគេកាត់កណឹងភ័យយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ភ័យខ្លាចទាហានកាត់ក ចុះខ្ញុំនៅខាងទ័ពណោះ បើទ័ពខាងណោះបើទាហានខាងណោះមិនត្រូវ គ្នា បើបាញ់គ្នា គប់គ្រាប់បែកដាក់គ្នាយប់ណឹង ដល់ចឹងភ័យខ្លួនឯង ។

វណ្ណៈ ចឹងពូដឹងស្ថានភាពក្រុងនៅពេលណឹងយ៉ាងម៉េចទៀតពូ?

ហ៊ុយ អត់ដឹង! ព្រោះខ្ញុំដេកពេទ្យហើយ ដល់ក្រោយម៉ែចេញពីពេទ្យវិញបានគេថា ប្រជាជនគេ ជម្លៀសចេញអស់ចេញពីទីក្រុង ។

វណ្ណៈ បើពូមានឃើញស្ថានភាពជម្លៀសប្រជាជនយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ គេចេះ ឲ្យប្រជាជនថយចេញកុំឲ្យនៅក្នុងក្រុង ព្រោះគេត្រូវបោសសម្អាតក្រុង បោស សម្អាតទាហានកុំឲ្យនៅ ។

វណ្ណៈ បើជម្លៀសណឹង គេយកអ្នកណាម៉ែជម្លៀសប្រជាជនណឹង?

ហ៊ុយ អត់មានអ្នកណា មានតែទ័ពណឹងចេះតាប្រាប់ប្រជាជនឲ្យថយ ឲ្យ... ស្រុកទេសនៅណាទៅ ណឹងទៅ ។

វណ្ណៈ ជម្លៀសណឹងរយៈពេលប៉ុន្មានដែរ?

ហ៊ុយ មិនដឹងដែរ ព្រោះខ្ញុំម៉ែដេកពេទ្យតាំងពីយប់ណឹងណោះ ។

វណ្ណៈ ពូមានដែលពូគេនិយាយថាម៉េចបានជាគេជម្លៀសប្រជាជនណឹងដែរ?

ហ៊ុយ អត់! ព្រោះកាលមុនអត់មាននិយាយ ដល់ពេលវែរណឹងហ្នឹងបានជម្លៀសប្រជាជនចេញ ។

វណ្ណៈ គាំភ័ព្វចូលធ្វើទាហាន រហូតដល់ពេលចូលវែរភ្នំពេញណឹង ដែលពួកនិយាយថាទាហាន ឬ ទ័ពណឹងមានអ្វីទៅណឹងអង្គការ វាប្រយោជន៍ មានស្តីៗទាក់ទងទៅនឹងអង្គការ ទាក់ទងនឹង ខ្មែរក្រហម?

ហ៊ុយ អត់មាននិយាយអីទេ គ្រាន់ថាយើងក្រោយការដឹកនាំរបស់អង្គការ យើងតស៊ូដើម្បីវណ្ណៈ កសិករគេណឹងណាស់គេនិយាយ ។ យើងរើពីអំណាចសក្តិភូមិគេណឹង ណឹងក៏គេនិយាយ ។

វណ្ណៈ ពូក្រសាមរយៈអីខ្លះ?

ហ៊ុយ ពូក្រសាមកម្មាភិបាលដែលខាងលើៗណឹងកែប្រែជុំគេណែនាំ ។

វណ្ណៈ គេតស៊ូវណ្ណៈណឹង គេតស៊ូរបៀបម៉េច ដើម្បីអី?

ហ៊ុយ មិនដឹងដែរ ។ ចឹងបានតា ខ្ញុំចេះភាគិកមើល គេនិយាយថាតស៊ូវណ្ណៈយើង...កុំឲ្យអារវណ្ណៈ ជិះជាន់ជាមួយ ណែនាំអ្នកក្រ ។ ចុះខ្ញុំមើលខ្លួនខ្ញុំដែរ ចុះម៉ែឪខ្ញុំ កាលពីរៀនណាម រៀនណាមនៅពេញស្រុកខ្ញុំ ចង់ការប្រាក់ឲ្យគេ ក៏គាត់មិនទៅជុះជាន់គេណា ។ ចុងការ គេ ភិក្ខុ ។ ជួនកាលគេឲ្យទៅ ជួនកាលគ្មានអង្គរទៅ ក៏អត់យកពីគ្នាទៅ ។ ខ្លះឲ្យត្រីឲ្យអីហូបទៅ វាចប់គ្នាហើយឲ្យតាបានលុយវិញ ។ ចុះគេនិយាយថាវណ្ណៈជិះជាន់! កន្លែងណាជិះជាន់? បើគេគ្មានជិះជាន់យើងដឹងណឹង ។ យើងអត់យើងទៅរកគេមុន! ។ ប៉ុន្តែកាលណឹងមិនដឹងថា ទោះបីយើងនិយាយថាម៉េចក៏គ្មានបានជាការអីដែរ ព្រោះគេថាម៉េចក៏ការងាររបស់គេចឹង ហើយបាទ! ព្រោះគេជាមេចឹងហើយ ។ គេថាអ្នកណាជិះជាន់យើងចេះភាអី អើៗតាមគេ ចឹងទៅ បើមិនតាមគេ មានអី មានតា... អ្នកណាហ៊ានជំទាស់ជាមួយបាន បើគេឲ្យទៅ ច្បាំងចេះតាទៅ ទៅ ។ បើគេមិនឲ្យទៅអាណឹងយើងអរណាស់! ។ ប៉ុន្តែអាកន្លែងមួយៗ ទាល់តែឈឺក្បាល ទាល់ដេកញាក់អីណោះ បានគេឲ្យយើងនៅបាន នៅស្ងៀមបាន បើថា ត្រឹមម៉ាល្មមៗទេ បញ្ជូនឡើងទៅវែរទាំងអស់ណឹងគ្មានឲ្យនៅទេ ។ ហ៊ីតាលើញឹកពេក គេថា ពុតទៀត ពិបាកណាស់! ។ ប្រហែលខ្ញុំចែពោះខាំពេញខ្លួនដងនៅ... អត់ស្លៀកខោ ស្លៀក តែកន្លែងនៅតាមមិនឲ្យខ្ញុំម៉ៅដេកពេទ្យ ។

វណ្ណៈ ពូនិយាយរឿងរៀនណាមនៅពេញស្រុកណឹង ពូឃើញរៀនណាមនៅស្រុកខ្មែរយើងគាំភ័ ព័ន្ធវិណា ហើយរហូតដល់ពេលណាដែរ?

ហ៊ុយ ខ្ញុំឃើញកាលពីខ្ញុំកើតម៉ែណោះ ។ មិនមែនត្រឹមត្រូវខ្ញុំកើតម៉ែទេ ត្រឹមខ្ញុំដឹងភ្នំ ។ ដឹងភ្នំឃើញ
រៀនណាមនៅក្បែរភូមិខ្ញុំណឹងបាទ! ។

វណ្ណៈ តើម៉ែក្នុងទំនាក់ទំនងយ៉ាងម៉េចដែរនៅស្រុកខ្មែរយើងណឹង?

ហ៊ុយ តើម៉ែនៅ... ទឹកដីកន្លែងណឹងមិនដឹងគេយ៉ាងម៉េចអីយ៉ាងម៉េចខ្ញុំមិនដឹងដែរ ។ ប៉ុន្តែឃើញម៉ែ
ប្លង់ប៉ុនណាណឹងតែកាន់កាប់ តើនៅហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ជាមុនសូរ្យបែបណា ជា...ជាទាហាន ឬក៏ជា...?

ហ៊ុយ ជាប្រជាជនណឹង មានទាហានណាកាលណឹង សិតតាប្រជាជន ។

វណ្ណៈ ហ្នឹងតើមានម៉ែ... ក្រៅពីរកស៊ីតើមានធ្វើអីទៀតនៅ?

ហ៊ុយ អត់មានទេ តើម៉ែរកស៊ី ដាក់មងដាក់អី ចាប់ពោះចាប់អីណឹង អត់មានម៉ែធ្វើអីណា ។

វណ្ណៈ នៅក្នុងទំនាក់ទំនងយោធាជាមួយពួក ពួកអត់ដែលឃើញមានរៀនណាមទៅជាមួយទេ?

ហ៊ុយ បាទ?

វណ្ណៈ នៅក្នុងយោធារបស់ពួកណឹងដែលមានឃើញរៀនណាមលូកដៃចូលទេ?

ហ៊ុយ អត់មានទេ ។

វណ្ណៈ ពេលវែងខ្លះភ្នំពេញហើយ ពេលពូដេកពេទ្យហើយពូទៅកន្លែងណាទៀតពូ?

ហ៊ុយ វែងខ្លះភ្នំពេញដេកពេទ្យ ចេញពីពេទ្យហើយទៅកង អង្គភាពវិញ ។

វណ្ណៈ អាណឹងអង្គភាពណឹងយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ ទៅកងវ័ររបស់ខ្ញុំណឹង កងរយរបស់ខ្ញុំណឹង បាទ ។

វណ្ណៈ ហ្នឹងហេតុអីបានជាគេឲ្យទៅការពារស្ថានីយ៍ទឹកល្អក់ទៅវិញ?

ហ៊ុយ ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ ព្រោះកងនៅណឹង ដល់ពេលខ្ញុំទៅគេបញ្ជូនទៅ បញ្ជូនទៅកន្លែងកងពលទៅ
កងពលគេបញ្ជូនទៅកន្លែងវ័រសេនាធំ វ័រសេនាធំបញ្ជូនទៅវ័រសេនាតូច វ័រសេនាតូច
បញ្ជូនកន្លែង អាអនុសេនាធំណឹងហ្នឹង ទៅកងរយណឹង ។

វណ្ណៈ ទាហានកងពល៧០៣ ក្តាប់កន្លែងណាខ្លះនៅទីក្រុងភ្នំពេញ?

ហ៊ុយ បាទ?

វណ្ណៈ ទាហាន៧០៣ ក្តាប់ផ្នែកណាខ្លះនៅទីក្រុងភ្នំពេញ ។

ហ៊ុយ មិនដឹងក្តាប់ផ្នែកណាព្រោះទាហាន វា... វាសម្រាប់តាទាហានណឹងហ្នឹង ។ កាលនោះគេឲ្យ

យាមចិនដែរ ។ គេដកយកទៅវៃជាមួយយួនវិញអស់ទៀតទៅ ជាមួយរៀកណាមណីន ។

វណ្ណៈ ពូថាទៅរៀបជួរណីនមានន័យថាយ៉ាងម៉េចពូ?

ហ៊ុយ គេឲ្យរៀបជួរដើម្បី មិនដឹងទៅណាគេទៀតទេ ទទួលទាហានវៃណីនបាដោយទៅ អាស៍!
ទទួលទាហានបាញ់ បោកគ្រាប់បាដោយណីនទៅ វាអាតាត់អាតាយគ្នារបួសខ្ទេចខ្ទីអស់
អាណីនទៅ អាណាឆាប់ៗទៅ អាខ្លះដាច់ម៉ាកំណត់ខ្លួនទៅ ។ អ្នកណាបោកចំ គ្រាប់បែក
ដូចថាម៉ោចំក្បែរខ្លួនចិនដាច់ម៉ាកំណត់ខ្លួនទៅ ។ ណានេះរបួស អ្នកណានេះឆ្ងាយពោះនៅ
ឆាប់ណីន ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពាក្យរៀបជួរណីនមានន័យថាយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ជាវិន័យរបស់ទាហានគេឲ្យតម្រង់ជួរណីនហ្នឹង តម្រង់ជួរដល់ហើយគេឲ្យទៅណា ទៅណីន
ជាមួយគេ ទៅទាំងជួរចិន ។

វណ្ណៈ ពូនៅទំបន់ទឹកណីនមើលធ្វើខ្លះ? ហើយនៅរយៈពេលប៉ុន្មានដែរពូ?

ហ៊ុយ នៅកន្លែងរដ្ឋករទឹកណីន មិនដឹងជាប៉ុន្មានខែ ប៉ុន្តែខ្ញុំណឹង គេឲ្យម៉ៅធ្វើជម្រាលដីនៅកន្លែង
ចាក់អង្រែនេះ ធ្វើស្រែ ឲ្យធ្វើស្រែណឹង ។ ហើយយប់ ល្ងាចទៅវិញទៅនៅកន្លែងអារដ្ឋករ
ទឹកណីន គេឲ្យយាម យាមទឹកយាមអីណឹងណាស់ ។

វណ្ណៈ ទឹកគេប្រើប្រាស់ទឹកយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ទឹកប្រើ ទឹកប្រើក្នុងភ្នំពេញ ។

វណ្ណៈ ទឹកហូបណឹង?

ហ៊ុយ បាទ! ។

វណ្ណៈ ហើយធ្វើស្រែនៅចន្រ្ទណឹង នៅឆ្នាំណាដែរពូ?

ហ៊ុយ ណឹងឆ្នាំ៧៥ - ៧៦ ។

វណ្ណៈ ពេលឈ្នះហើយណឹង?

ហ៊ុយ បាទ! ។

វណ្ណៈ ហ៊ីបន្ទាប់ម៉ៅគេដកទៅស្ទឹងព្រែកភ្នំគេ ទៅធ្វើអី?

ហ៊ុយ បាទ! ឲ្យម៉ៅនៅអាកន្លែងភូមិស្ទឹងគេ ម៉ៅធ្វើស្រែណឹង ។

វណ្ណៈ ពេលណឹងគេយល់ថាយ៉ាងម៉េចដែរ បាទឲ្យកងទ័ពឈប់ទៅវៃហើយដកទៅធ្វើស្រែចិន?

ហ៊ុយ អាណិតទ័ពលែងច្បាំងហើយគេអត់ឲ្យទំនេរ គេឲ្យទៅធ្វើដី ធ្វើអី ធ្វើស្រែ ។

វណ្ណៈ ប៉ុន្តែមានទ័ពផ្សេងទៀតគេដកទៅកន្លែងនាផ្សេងទៀតទេ ក្រៅពីធ្វើស្រែណឹង?

ហ៊ុយ អត់ដឹង! អត់ដឹង!

វណ្ណៈ បន្ទាប់ពីធ្វើស្រែណឹងហើយពូទៅណាទៀតពូ?

ហ៊ុយ បន្ទាប់ពីធ្វើស្រែណឹងគេដកខ្ញុំទៅកន្លែង គេហៅខ្ញុំទៅ ថាខ្ញុំទៅអង្គភាពអាមារីន បាទ!
ដល់ទៅដល់អាកន្លែងផ្សារថ្មី គេបញ្ជូន ខុបខ្ញុំម៉ាយកអាកន្លែងណឹងបាដោយ ។

វណ្ណៈ កាលណឹងពូថាពីណាគេអ្នកខុបពូទៅ?

ហ៊ុយ ហី ហីកន្ត្រាកន់វរៈ ។

វណ្ណៈ ហី ណឹងគាត់កន់វរៈ? ប្រធានវរៈលេខប៉ុន្មានដែរ?

ហ៊ុយ ១០០ អី អានេះ៧០៤ ... អី ណឹងហើយ៧០៤ ។

វណ្ណៈ គាត់ប្រធានកងឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ បាទ! ប្រធានវរៈហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ប្រធានវរៈធំ ឬក៏តូច?

ហ៊ុយ កងវរៈភ្នំប៉ុន្មានរយណាកំណឹង ។

វណ្ណៈ អាណិតគេហៅវរៈសេនាធំ ឬក៏វរៈសេនាតូច?

ហ៊ុយ វរៈសេនាតូច ។

វណ្ណៈ ហីពូទៅដល់ទួលស្មែរណឹង ទៅដល់ខែណាឆ្នាំណា ហើយទៅធ្វើយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ចឹងបាទខ្ញុំថាគេផ្លាស់ខ្ញុំទៅកងទ័ពអាមារីនណឹង ដល់ហើយយប់ណឹងគេខុបខ្ញុំយកម៉ាកន្លែង
ណឹង ។ គេថាខ្ញុំមានរឿងមានរ៉ាវអី ។ “មិត្តឯងមានរឿងណាស់!” ខ្ញុំថា: ខ្ញុំមានរឿងអី?
“ទេ! អត់មានរឿងយ៉ាងម៉េចទៅដល់នោះកង់តែដឹងទេ” ។ ចុះក្រែងបងឯងឲ្យខ្ញុំទៅ
យកខ្ញុំទៅខាងអាមារីន? ។ “អាមារីនអី! ទៅដល់នោះកង់តែដឹងទេ!” ។ ដល់ហើយយកខ្ញុំ
ចូលម៉ាកន្លែងទួលស្មែរនៅក្នុងឆ្នាំ៧៧ ។

វណ្ណៈ មានចាំថ្ងៃខែដែរពូ?

ហ៊ុយ អត់ចាំទេ ។

វណ្ណៈ ប្រហែលជានៅដើមឆ្នាំ ឬក៏នៅចុងឆ្នាំ?

ហ៊ុយ នៅដើមឆ្នាំ ។

វណ្ណៈ ពេលដែលពួកទៅដល់ទូសស្វែងដំបូងណឹងគេឲ្យធ្វើអីខ្លះ? ហើយនៅកន្លែងណាខ្លះ?

ហ៊ុយ អត់មានធ្វើអីទេ ដំបូងដៃម៉ៅ ក្នុងប៉ុន្មានថ្ងៃណឹងគេឲ្យខ្ញុំនៅស្ងៀម បាទ! បាយហើយដេក
បាយហើយដេកណឹង ។ ដល់ក្រោយម៉ៅបានគេដកមនុស្សពីអង្គភាពកងទ័ពនេះយកទៅ
ទៀតបានគេឲ្យឮកុំ ឲ្យខ្ញុំនេះយាមដែរ ។ ឲ្យខ្ញុំយាមបានគេរៀបចំជាក្រុមៗ ហ្នឹង ។
យកទៅការពារណឹងទាំងអស់ហ្នឹង ។

វណ្ណៈ មានក្រុមអីខ្លះពូ នៅរៀបចំជាក្រុមណឹង?

ហ៊ុយ កាលនោះជាក្រុមការពារហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ការពារ ឬក៏មានក្រុមអីផ្សេងទៀតដែរ?

ហ៊ុយ អត់មានទេកាលណឹង ។

វណ្ណៈ គ្នាប៉ុន្មាននាក់ដែរម៉ាក្រុមណឹង?

ហ៊ុយ យី! ម៉ាក្រុម ម៉ាក្រុមគ្នាជាន់១០ នាក់ ។

វណ្ណៈ ហីពេលណឹងពូនៅទាក់ទងជាមួយទាហានដដែលឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ កាលណឹងវាជាទាហាន ទាហានគឺថាខ្ចី ថាខ្ចីទាហានយកទៅយាម ។ ហីដល់យាមយូរទៅគេ
លែងឲ្យម៉ៅវិញគេឲ្យនៅណឹងបាដោយ ។

វណ្ណៈ ចុះពេលណឹងទំនាក់ទំនងអីយ៉ាងម៉េចទៀតជាមួយទាហាន?

ហ៊ុយ ទំនាក់ទំនងវាលែងទាក់ទងគ្នាបាន មាន... បើគេដកទៅណោះទាំងអស់គ្នាហើយ អ្នកណានៅ
កន្លែងណានៅកន្លែងណឹង អាណឹងដាច់ពីទាហានអស់ហើយណាស់ ។

វណ្ណៈ ពូចូលទៅស-២១ណឹង ទៅខាងកងការពារណឹងគេ មានគ្នាប៉ុន្មាននាក់ ហើយគេធ្វើអីខ្លះ?

ហ៊ុយ កាលមុនគ្នាប៉ុន្មាន ប្រហែលជាគ្នា២០០ នាក់កាលណឹង ។

វណ្ណៈ នៅស-២១ណឹង?

ហ៊ុយ បាទ! គ្រាន់តែអ្នកយាមណាស់ ។ ប៉ុន្តែដល់ក្រោយម៉ៅគេដក អ្នកណាចេះអក្សរគ្រាន់ៗបើ
គេដកយកចូលទៅសួរចម្លើយអីដឹង ហីនៅយាមទៅ ។

វណ្ណៈ មានប៉ុន្មានផ្នែកនៅក្នុងណឹង?

ហ៊ុយ នៅក្នុងណឹងមាន ផ្នែកយាម ផ្នែកសួរចម្លើយ មានតា២ផ្នែកណឹង អ្នកចាប់អ្នកអី អ្នកមាន

អ្នកនៅកន្លែងជើងឯកនេះ ។

វណ្ណៈ ជើងឯកណឹងធ្វើអី?

ហ៊ុយ ជើងឯកណឹងជាអ្នកសម្រាប់សម្លាប់ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូនៅក្នុងការពារណឹងរហូតទៅដល់ពេលណាទៅ?

ហ៊ុយ ដល់ពាក់កណ្តាលឆ្នាំ៧៨ ។

វណ្ណៈ ចឹងពូមានផ្លាស់ប្តូរអីទៀតដែរ អីក៏នៅការពាររហូត?

ហ៊ុយ ខ្ញុំនៅខាងផ្នែកការពារណឹង ហ៊ីផ្នែកខាងចាំទទួលអ្នកទោស និងចាំដូចជា **តាខុច** ហ៊ី**តាហ៊ី** ណឹងតាត់គេប្រាប់ឲ្យចាប់ពួកណា ពីកងពលណា ពីអង្គភាពណា គឺតាត់នាំពួកខ្ញុំទៅ ។

វណ្ណៈ នៅក្នុងកុកខ្លួនស្វែងណឹងពីណាគេធំជាងគេ ហើយបន្ទាប់ម៉ោងៗពីណាទៀត?

ហ៊ុយ **តាខុចធំជាងគេ ។ ខុចហើយតា ហ៊ី ។ តាហ៊ីហើយបាទបង ហ៊ុយ ។ បាទ! ហ៊ីបាទ ពួកតាចាន់ ពូអីនេះខាងផ្នែកសួរចម្លើយណឹង ។ ហ៊ីអាពួកការពារ ។**

វណ្ណៈ ការពារតាចាន់ដែរ?

ហ៊ុយ អត់ទេ

វណ្ណៈ ការពារពីណាគេ?

ហ៊ុយ ផ្នែកការពារ**តាហ៊ីណឹង** ប្រធានកងការពារដល់ហើយប្រធានការពារខាងនេះណឹង**ប៉េង ។**

វណ្ណៈ ហើយបាទដូរទៅប៉េងវិញ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ហ៊ីហ៊ីណឹងដល់ពេលដូរ ហ៊ីទៅណាទៀតទៅ?

ហ៊ុយ ហ៊ីនៅណឹង ។ ហ៊ីណឹងជាអនុប្រធានផ្នែកការពារទាំងអស់នៅណឹងហ្នឹង ។ ជាប្រធានមន្ទីរ ណឹងផងហើយការពារណឹង នៅលើតាត់កាន់កាប់ ។

វណ្ណៈ មន្ទីរស-២១ណឹងក្រៅពីខុចម៉ោ មានពីណាគេដែលធ្វើការត្រួតពិនិត្យលើស-២១ណឹង?

ហ៊ុយ អត់ដឹង ។

វណ្ណៈ ពូមានដែលឃើញមនុស្សអីម៉ោ...?

ហ៊ុយ អត់មានទេ មានតែ **សុន សេន** កាលណឹងចូលទៅម្តង ចូលទៅបង្រៀន បង្រៀនអារងៃ ដូចនៃ១៧មេសាចឹងណាស់ ទៅបង្រៀនពួកខ្ញុំ ។ ហ៊ីខ្ញុំដល់ឃើញចឹង ខ្ញុំនឹកឃើញថាខ្លួនខ្ញុំ

ខ្លាចការមិនរួចគ្រោះថ្នាក់កន្លែងណឹង ចឹងសុំកាត់ឲ្យហើយ ព្រោះកាលណឹងវាគឺតែងដែរ
ណាស់ ខ្ញុំសុំសុន សេន ខ្ញុំសុំទៅទ័ពវិញ។ អត់ឲ្យខ្ញុំទៅ។

វណ្ណៈ ពូសុំផ្ទាល់ហ្នឹង?

ហ៊ុយ បាទ! ចុះឃើញថាភាគម៉ោណឹងមានភាគាត់ធំជាង។ ខ្ញុំសុំផ្ទាល់មនុស្សពេញទាំងអស់ក្នុងមាំ
កន្លែងរៀនសូត្រណឹង ដល់ហើយខ្ញុំសុំហ្នឹង ថាអ្វីស! ឡើងឈរសុំកាត់ហ្នឹង សុំពីឆ្ងាយទៅ
ហ្នឹង“ អ៊ីៗ! ខ្ញុំសុំអ៊ីឯងទៅទ័ពវិញហើយ ខ្ញុំលែងនៅនេះ”។ កាត់ថា “ស្តេស៍! អត់ឲ្យទៅ
ទេ”។ បានខ្ញុំថា អត់ឲ្យទៅខ្ញុំសង្ស័យខ្លាចទៅវៃជាមួយយួនខ្លាចយួនចាប់បាន វាដឹងប្លង់ដឹង
អីកន្លែងណឹងណាស់ ចឹងបែបមិនឲ្យទៅដោយសារចឹងហើយ។ ខានបានទៅ។ នឹកឃើញ
ថាឆាប់បើឆាប់ ក៏ឆាប់នៅសមរម្យមិល្លុជាងអាឆាប់...ពេលដែលគេឆ្លើយដាក់ឆ្លើយអី ជាប់កុក
ជាប់អីវេទនា ជៀសឆាប់មិនរួច។ ចឹងសុំខិតខំទៅឆាប់នៅទ័ពវិញល្អជាង។

វណ្ណៈ ចុះក្រៅពីខ្ទេចណឹងមានឃើញពីណាម៉ៅទៀតដែរ អ៊ុះ! ក្រៅពីសុន សេន ណឹងមានពីណា
ម៉ៅទៀតទេ?

ហ៊ុយ អត់ អត់ដឹង!

វណ្ណៈ អ្នកទោសដែលច្រើនចាប់ណឹងម៉ៅពីណាខ្លះតូ?

ហ៊ុយ គ្រប់! គ្រប់កន្លែងទាំងអស់ គ្មានថាកន្លែងណាមួយទេ គ្រប់កន្លែងទាំងអស់ គ្មានថាកន្លែង
ណាមួយទេ គ្រប់កន្លែងហ្នឹង។

វណ្ណៈ ចុះពូមានដែលឃើញទាហាន៧០៣ចូលដែរ?

ហ៊ុយ ទាហាន៧០៣ក៏មាន។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូមានដែលស្គាល់គេដែរ ស្គាល់អ្នកដែលគេចាប់ទៅដែរ?

ហ៊ុយ ថីមិនស្គាល់។

វណ្ណៈ ៧០៣ណាស់?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ពូរាប់មើល មានចាំឈ្មោះពីណាខ្លះដែរ?

ហ៊ុយ អី! មួយដែលថាប្រធានកងរយខ្ញុំក៏ចាប់យនទៅដែរ។

វណ្ណៈ ឈ្មោះអីដែរ?

ហ៊ុយ ទួន ។

វណ្ណៈ ស្តីតែទួន?

ហ៊ុយ ដឹងស្តីតែទួនទេ ។

វណ្ណៈ តាត់ប្រធានកងរយ?

ហ៊ុយ បាទ! កងរយខាងផ្នែកកងស៊ើបការណ៍ណឹង ។

វណ្ណៈ ហើយពីណាទៀត?

ហ៊ុយ ដឹងអ្នកណាៗទៀតទេ ។ ហ៊ីអាទៅពួកកងរយ កងអី ការពារពួកខ្ញុំនេះក៏... ស្លាប់ក្នុងណឹង
ហ្មង ។

វណ្ណៈ អ្នកធ្វើការជាមួយពូណឹង?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ហ៊ីពេលដែលពូឃើញគេចិនពូមានអារម្មណ៍យ៉ាងម៉េច ហ៊ីហ៊ានទៅនិយាយជាមួយគេទេ?

ហ៊ុយ បាទ! ព្រោះតែនឹកឃើញចិនហើយបាទខ្ញុំសុំ សុន សេន ណឹងទៅទ័ពវិញណឹង ។ បើកង
រយ កងអីតាត់ធ្លាប់នៅអង្គភាពជាមួយខ្ញុំ ហ៊ីតាត់ធ្វើធំជាងខ្ញុំនៅកន្លែងណឹងក៏ជាប់ដែរ ។
អ្នកសួររួចម្លើយក៏ជាប់ ហ្នឹកការពារក៏ជាប់ ។ បាទ! កាលមុនមនុស្សច្រើនដូចខ្ញុំបាទនិយាយ
ចិន មនុស្សច្រើន ហ៊ីដល់ហើយ ក្រោយម៉ៅនៅសល់គ្នាតិចតួច គេចាប់ដាក់គុកអស់ ។

វណ្ណៈ នៅក្នុងកងការពារគេឲ្យធ្វើអីខ្លះ?

ហ៊ុយ កងការពារ ខ្ញុំនៅផ្នែកខាងក្រៅណោះ ហ៊ីខាងក្នុងនៅលើប៉េង ហ៊ី ស្រី អ្នកយាមខាងក្នុង
នោះ ។ ហ៊ីខ្ញុំនៅចាំទទួលអ្នកទោសនៅខាងក្រៅណោះ ។ ហ៊ីហើយគេឲ្យខ្ញុំជួយចល័តម្តងម្កាល
ពេលដែលគ្មានការងារធ្វើគេឲ្យខ្ញុំចូលជួយមើលគេអ្នកយាមណឹងណាស់ ក្រាន់ដើរតាមខាង
ក្រៅណឹងមើល ។ ដល់ខ្ញុំដើរខាងក្រៅណឹងមើលហើយ ខ្ញុំប្រាប់ ប៉េងថាខ្ញុំមើលហើយ ហ៊ី
មើលខ្លួនឯងទៅខ្ញុំទៅវិញហើយ ។ ចុះខ្ញុំនៅយាមខាងក្រៅណោះដែរ ម៉ាក្រុមខ្ញុំក៏ខ្ញុំនៅយាម
ខាងក្រៅណោះដែរមានខ្ញុំអត់យាមណា ។ ម៉ៅវិញដេក ជួនកាលម៉ៅវិញដល់ម៉ោងខ្ញុំយាម
យាមបន្តទៅ ម៉ៅម៉ោងដាស់ទៅ ។ ដាស់ពួកអ្នកនៅជាមួយណឹងគេយាមវិញទៅខ្ញុំដេកវិញ ។

វណ្ណៈ នៅណឹងពីណាគេដែលបញ្ជាឃើញផ្ទាល់?

ហ៊ុយ បញ្ជាឃើញផ្ទាល់គឺតាហ៊ីណឹងហ្មង តាហ៊ី ហើយនិងតាខុច ។

វណ្ណៈ ហី ហើយនិង ខូចដែលប្រើពូជធ្វើអីខ្លះពូ?

ហ៊ុយ ឲ្យខ្ញុំចាប់អ្នកទោស ចាប់អំណើង ។ ភាគភ្នំទៅហៅក្រុមពួកខ្ញុំទៅ ទៅជាមួយភាគ ទាំងខ្ញុំទាំង អាក្រក់នៅជាមួយខ្ញុំណើង ។

វណ្ណៈ ចឹងពូប្រធានក្រុម អីយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ខ្ញុំប្រធានក្រុម មាំក្រុមណឹងផង ហីអនុប្រធានក្រុមមួយទៀត ។

វណ្ណៈ ឈ្មោះអីគេដែរ?

ហ៊ុយ ឈ្មោះ ស្រីម ។ ប៉ុនស្ទាប់ហើយ វៃវៃនៅលិចណោះ ។

វណ្ណៈ គេទៅចាប់ណឹងគេមានស្តីខ្លះយកទៅចាប់ជាមួយ ហើយប្រើទប់ករណ៍ស្តីខ្លះ?

ហ៊ុយ គេយកតាខ្មោះ យកអីទៅ ។

វណ្ណៈ ហីគេបណ្តើរម៉ៅប្តូកយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ពេលទៅគេយកឡាន យកឡានទៅ ដល់ហើយចាប់នៅផ្ទះគេណឹង ជួនកាលគេចាប់ខ្លួនគេ ណោះ យើងគ្រាន់តែទៅទទួលពីគេដាក់ឡានម៉ៅ ។

វណ្ណៈ ដាក់ឡានអីគេដែរពូ?

ហ៊ុយ ឡានគេហៅ ឡានវ៉ៃវ៉ៃ គេណឹង ដំបូលជិត ដំបូលក្រណាត់ជិត ។

វណ្ណៈ ចាប់ម្តងៗដាក់ប៉ុន្មាននាក់ដែរ?

ហ៊ុយ វាមិនទៀង ជួនកាល៤-៥ នាក់២-៣នាក់ ៦-៧នាក់ ។ ហីបើមនុស្សគេបញ្ជូនម៉ៅជួន កាលម៉ៅ៤-១០ នាក់ ២០ នាក់អីចឹងទៅ ។

វណ្ណៈ ភាគច្រើនទៅចាប់ទៅដល់ណា?

ហ៊ុយ នៅក្នុងភ្នំពេញនេះ ។

វណ្ណៈ ហីអ្នកដែលចាប់ណឹងជាមនុស្សប្រភេទណាដែរ?

ហ៊ុយ ចុះគេអត់ឲ្យដឹងណា គេគ្រាន់តែថាខោងវ៉ានេះ រាងរោងនេះ មុខមាត់នេះ យើងចូលទៅចាប់ ហ្នឹង បាទ! ។ ហីបើចាប់ឲ្យមានគ្រោះថ្នាក់អី ត្រូវទទួលខុសត្រូវ ។

វណ្ណៈ ជាមួយអ្នកទោសណឹងពូដែលមានធ្វើអីជាមួយអ្នកទោសដែរ?

ហ៊ុយ ខ្ញុំមិនដែលធ្វើអីគេទេ ព្រោះគេមិនឲ្យធ្វើអីផងគេមិនឲ្យសួរឈ្មោះសួរអីទៀតណាស់ ប៉ុន្តែ ក្នុងការរកតំឲ្យសួររកតំបាទ កត់ឈ្មោះណាស់ ។ កត់ឈ្មោះហើយគឺត្រូវបញ្ជូនឲ្យគេ អត់

មានសួរអីទៀតទេ បើគ្មានធ្វើអីគេទៀតទេ គ្រូបញ្ជូនយកទៅឲ្យគេ ។ កត់ទាំងឈ្មោះ
ទាំងមនុស្សបញ្ជូនទៅឲ្យគេ គេកត់ហើយគេមើលឈ្មោះក្នុងណីត... ធី បញ្ជូនទៅធីទៅ
ធីនៅណីត ។

វណ្ណៈ ធី ណីតខាងអីគេ?

ហ៊ុយ ធីណីតនៅខាងកាន់បញ្ជីនៅណីត ។

វណ្ណៈ កាន់បញ្ជីអ្នកទោសហ្នឹង?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ពូដែលទៅជើងឯកដែរពូ?

ហ៊ុយ ទៅ! ខ្ញុំដឹកទៅជាមួយតាហិ ជាមួយតាខុចណីត ។ ពេលនេះគេឲ្យពួកខ្ញុំការពារដឹកយកទៅ ។

វណ្ណៈ ហើយមានដែលឃើញអី ព្រឹត្តិការណ៍នៅជើងឯកណីតដែរ ដែលពូជួបប្រទះ?

ហ៊ុយ ទៅដល់កន្លែងណីតមានតាកត់ឈ្មោះ កត់អីបញ្ជូនយកទៅឲ្យគេ គេយកទៅសម្លាប់ ។

វណ្ណៈ ពីណាខ្លះដែលសម្លាប់នៅណីត?

ហ៊ុយ អី! ប្រធានក្រុមណីត គេង ។

វណ្ណៈ គេងអ្នកសម្លាប់ណីត?

ហ៊ុយ គេង ហើយនិងក្រុមរបស់គេណីត ម៉ាក្រុមគេណីត ។

វណ្ណៈ សុំទោស ខ្ញុំសុំសួរពួកលាដែរពូនៅធ្វើណីតពូដែលធ្លាប់... នៅជើងឯកណីតណាស់ ធ្លាប់...
សម្លាប់ ធ្លាប់វៃអីដែរ?

ហ៊ុយ កាលណោះតាខុចតាត់បាន ពេលដែលខ្ញុំកត់ឈ្មោះកត់អីណីត ។ ដល់ហើយកាត់ហៅខ្ញុំសួរ
ទៅ ទៅសួរនៅកន្លែងគេវៃណីតណាស់ ។ សួរថា «ហ៊ុយ ឯងដាច់ខាតអីមិនដាច់ខាត?»
ខ្ញុំថា « ដាច់ខាតបង!» ។ ចុះបើយើងមិនដាច់ខាត ព្រោះនិយាយម៉ាត់ណាម៉ាត់ណីត
ខុចមិនមែនចេះតានិយាយថា យើងនិយាយលេងនិយាយអីទេ គេថា គេអ្នកធំគេមុខការ
គេវា ថាម៉េចចឹងហើយណាស់ ។ ចុះប្រហែលបងប្អូន ប្អូនថ្លៃគេដងគេសម្លាប់! ចុះទម្រាំខ្ញុំ
ស្អី! គេមិនហ៊ានសម្លាប់ប៉ុនណីតវិទណីត ។ ដល់ហើយខ្ញុំថា «ដាច់ខាតបង!» ។ «បើដាច់
ខាតសាកមើល! ហ៊ុយវៃអីអត់ ?» ។ វៃខ្ញុំទាញដៃកពីគេម៉ោ យកម៉ោដាក់ទៅ ។
ដាក់ហើយខ្ញុំបោះដៃកឲ្យគេ ដល់ហើយខ្ញុំចេញម៉ោវិញម៉ោ ទៅអាកន្លែងកត់ឈ្មោះឲ្យគេ

វណ្ណៈ មុនណោះចឹង?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ចាន់ ចក្រីកាត់នៅកាន់ខាងណាដែរ?

ហ៊ុយ កាត់កាន់ខាងកងទ័ពបូព៌ី ។

វណ្ណៈ កាលមុន ចាន់ ចក្រី?

ហ៊ុយ កាត់ខាងកងទ័ពបូព៌ី ប៉ុន្តែកាត់មិនដឹងយ៉ាងម៉េចអីយ៉ាងម៉េច ស្រាប់កាត់ម៉ៅកាន់កាប់ កាត់
ម៉ៅប្រកាស៧០ ៣ណឹង ។

វណ្ណៈ ចុះសោភ័មនៅបូព៌ីមានតួនាទីអីដែរ?

ហ៊ុយ កាត់ប្រធានភូមិភាគបូព៌ី ។

វណ្ណៈ ប្រធានភូមិភាគ ដល់ចាន់ ចក្រីកាត់...?

ហ៊ុយ បាទ! កាត់ប្រធានកងទ័ព ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់សួរពីលក្ខណៈសម្បត្តិ អត្តចរិកមនុស្សនៅក្នុង៧០ ៣ណាស់ ក្រៅពីតារាណាតមានពីណា
ទៀត?

ហ៊ុយ តារាណាត តាពិន តាអ៊ីណឹង ។

វណ្ណៈ តារាណាត ហ៊ី តាពិន អ្នកណាធំជាង?

ហ៊ុយ តារាណាត ធំជាង តាពិន ។

វណ្ណៈ តារាណាត កាន់៧០ ៣ តាំងពីឆ្នាំណាទៅដល់ឆ្នាំណា?

ហ៊ុយ ដឹងតាំងពីឆ្នាំណាម៉ៅ ខ្ញុំចូលទៅឃើញតាកាត់ ។

វណ្ណៈ មានដែលឃើញតារាណាតទៅកុកទូលស្រែងដែរ?

ហ៊ុយ អត់!

វណ្ណៈ តារាណាត អត់នៅកុកទូលស្រែងទេ?

ហ៊ុយ អត់ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីតាពិន តារាណាត ណឹងមនុស្សយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ ទេ! មិនដឹងមនុស្សយ៉ាងម៉េច ខ្ញុំមិនដឹងដែរ ។

វណ្ណៈ ដែលឃើញមុខកាត់ដែរ?

ហ៊ុយ ឃើញ! ឃើញមុខកាត់ប៉ុនមិនដែលនិយាយជាមួយកាត់ផង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពូមើលពីក្រៅថាមនុស្សណឹងមានចរិកយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ មិនដែលដឹងយ៉ាងម៉េចដែរ ។

វណ្ណៈ ទាហានពសេស៧០ ៣ណឹង ក្រៅពីភាពនៃ គោរព ពូមានដែលឃើញមនុស្សណាម៉ោ
ទំនាក់ទំនងជាមួយទាហានខាងណឹងដែរ?

ហ៊ុយ អត់ដឹង! ដឹងអី មានភាពកកកណ្តាលប៉ុន្មាននាក់ណឹង ។

វណ្ណៈ នៅក្នុងកងពិសេសណឹងមួយមានចែកជា...កងពល១២ណាស់ពូ មានចែកជាផ្នែកៗអីទៀត
ដែរ?

ហ៊ុយ គ្មានចែកជាផ្នែកអីទៀតផង ។

វណ្ណៈ មានប៉ុន្មានវរៈពូ? ម៉ាកងពលមានប៉ុន្មានវរៈសេនាធំ?

ហ៊ុយ ដឹងប៉ុន្មានវរៈសេនាធំផង វាមិនស្គាល់គេ ដឹងបញ្ចូលកងណាៗខ្លះផង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីក្រោយម៉ោង្នាំ ក្រោយបែកភ្នំពេញហើយ គេមានដែលរើសទាហានចូលទៀតដែរ?

ហ៊ុយ អត់ដឹង ។

វណ្ណៈ ប៉ុន្តែចំនួនទាហាន ពីមុន៧៥ ហើយក្រោយ៧៥ យ៉ាងម៉េចដែរ ពេលណាច្រើនជាង?

ហ៊ុយ ទាហានវាចុះច្បាំងកាលណឹងវាអស់គ្នា វាទើបគ្នាដែរ នៅម៉ាក្រុមភា ៤-១០ នាក់ ៧ នាក់
៧ នាក់អីវិទ្យុណឹង ។

វណ្ណៈ ដឹងថាទាហាន១ កងពលណឹងមានប៉ុន្មាននាក់ដែរ?

ហ៊ុយ អត់ដឹង ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់បញ្ជាក់ពីរឿងចិនផ្តល់កាំភ្លើង ហើយក្រៅពីណឹង មានចិនទំនាក់ទំនង ពូធ្លាប់ទំនាក់ទំនង
ជាមួយចិនអីដែរ?

ហ៊ុយ អត់ដែលស្គាល់ចិនទេ ឃើញតាកាំភ្លើងវាណឹង ។

វណ្ណៈ ឃើញតាកាំភ្លើង អត់ដែលឃើញចិនម៉ោទេ?

ហ៊ុយ អត់ទេ ។

វណ្ណៈ ដែលឃើញចិនទៅណាម៉ោណាអីដែរ?

ហ៊ុយ ចិនឃើញតែជិះឡាន ។

វិញម៉ែ ។

វណ្ណៈ ប៉ុន្មាននាក់ទៅតូ?

ហ៊ុយ បាទ! វែជួនកាលពេលដែលខូចណឹងទៅបានវែមួយចឹង បាទ! ។ ហ៊ីតាកេទៅទៀត កេត្យ
វែទៀត ។ តាមវែណឹងប្រហែលជា៥នាក់ ប៉ុន្តែមិនដឹងជាអាយុប៉ុន្មានអីប៉ុន្មានអីទេ ព្រោះ
យប់ណាស់ ។ មានតារភ្លើងភ្លឺចឹង ព្រោះកេត្យវែកេថាចឹង យើងមិនធ្វើតាមកេមិនបាន
ព្រោះកន្លែងណឹងដូចជ្រាបហើយ មនុស្សរាប់រាយនាក់ ទាំងអស់គ្នាតាប៉ុន្មាននាក់ណឹង ។
ហ៊ីប្លូនថ្ងៃកេ២នាក់ អ្នកធ្វើការនៅក្នុងណឹងក៏កេចាប់ដាក់កុកសម្លាប់ចោល ចុះទម្រាំដូចខ្ញុំនេះ
វិន ។

វណ្ណៈ ពេលដែលពូធ្វើចឹងពូមានអារម្មណ៍យ៉ាងម៉េចដែរ ការណ៍ដែលពូធ្វើណឹង?

ហ៊ុយ បាទ! ខ្ញុំដូចបានខ្ញុំជម្រាបចឹងខ្ញុំថា ខ្ញុំជៀសឆាប់នៅកន្លែងណឹងមិនរួចទេ ព្រោះប្រហែល
បងប្អូនកេ ក៏កេចាប់ដាក់កុកកេសម្លាប់ចោល ចុះទម្រាំដូចពួកខ្ញុំអស់នេះ ថ្ងៃណាមួយកេ
សម្លាប់ចោលអស់ទៀត ។ ប៉ុន្តែដល់ក្រោយម៉ែកេចេះតាងខ្ញុំ ៣ក្រុមពូម៉ែធ្វើស្រែនៅ
ខាងត្បូងជើងឯក ហ៊ីកេលែងឲ្យខ្ញុំដឹងព្រឿងអីទាំងអស់ រឿងអ្នកណាធ្វើអី ក៏អ្នកណឹងដឹង ។
ហ៊ីខ្ញុំតាំងពីធ្វើ ឲ្យម៉ែធ្វើស្រែវែក៏ខ្ញុំអត់ទៅអីអាញ្ចើអាញ្ចើនៅកន្លែងកេទេ ។

វណ្ណៈ ដកម៉ែឆ្នាំណាដែរពូ?

ហ៊ុយ ឆ្នាំ៧៨ណឹង ពាក់កណ្តាលឆ្នាំ៧៨ ។

វណ្ណៈ ពូយល់ថា ដែលទង្វើពូធ្វើណឹង ធ្វើដើម្បីអីដែរ?

ហ៊ុយ **ខ្ញុំធ្វើនេះ គឺធ្វើដើម្បីរស់ខ្លួនឯងបាទ!** ។ មួយទៀតបើខ្ញុំរត់ខ្លាចកេសម្លាប់មែនបងប្អូនខ្ញុំ
ចោល ។ ហ៊ីមួយទៀតបើខ្ញុំមិនធ្វើកេសម្លាប់ខ្ញុំ ។ បានត្រឹមម៉ាធុខ្លួនបានត្រឹមកេដកខ្ញុំចេញឲ្យ
ធ្វើស្រែ ។ ខ្ញុំដឹងថាបានរស់ខ្លះ ប៉ុន្តែមិនដឹងថាថ្លើណាកេម៉ែចាប់ខ្ញុំយកទៅទៀត! ព្រោះវា
មនុស្សកេលែងឲ្យចេញពីណឹងម៉ែទៀតហើយ ។ តានៅបានតាត្រឹមថ្ងៃស្រែណឹងទេ ចេញ
ពីធ្វើស្រែណឹងអត់មានពេលទៅណាទេ ។ តាខុសគឺមានតាចូលកុកទេ ។

វណ្ណៈ ពេលពូនៅធ្វើការនៅកន្លែងណឹងចឹង ពូយល់ថាកន្លែងណឹងជាកន្លែងយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ កន្លែងណឹងជាកន្លែងសម្លាប់មនុស្សហ្នឹង គ្មានមែនណាជួយបានទេ ។

វណ្ណៈ ហើយពេលពូធ្វើចឹងពូមានអារម្មណ៍ថាពូបាត់បង់អីខ្លះ ពេលទៅធ្វើការណឹង?

ហ៊ុយ ខ្ញុំ ដូចខ្ញុំបានជម្រាបមិញចឹង ខ្ញុំ...នឹកឃើញថានៅកន្លែងណឹងជៀសឆាប់មិនរួច ។ ដូចខ្ញុំ បានជម្រាបពីមុនចឹង ថាដូចឃើញសុន សេន ម៉ោចឹងខ្ញុំចង់ដកខ្លួនចេញពីកន្លែងណឹងតែ កាត់មិនឲ្យខ្ញុំចេញ ។ បើឲ្យខ្ញុំចេញពីណឹងម៉ោ ខ្ញុំក៏រួចខ្លួនតាំងពីណឹងម៉ោរហូត ។ ហ៊ីដល់តា នៅៗណឹងកុំតាបានបែកទេ បើមិនបែកក៏ខ្ញុំឆាប់ដែរអត់រស់ដែរ ជៀសមិនផុតទេរឿងឆាប់ នៅកន្លែងណឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងពូយល់ថាអ្វីដែលពូធ្វើណឹងជាការខុសត្រូវរបស់ពូផ្ទាល់ឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ **រឿងនេះខ្ញុំមិនមែនទទួលខុសត្រូវទេ ព្រោះរឿងគេបញ្ជាឲ្យខ្ញុំ បើខ្ញុំមិនធ្វើគេ សម្លាប់!** ។ អាណឹងមានតែខូចណឹងអ្នកទទួលខុសត្រូវរឿងទាំងអស់ណឹង ជាមួយតាហ៊ី ជាមួយអីណឹង ។

វណ្ណៈ ក្រៅពីណឹងពូចង់ឲ្យអ្នកណាទៀតដែលទទួលចំពោះ...រឿង?

ហ៊ុយ ណឹងមានគេប៉ុន្មាននាក់ណឹង ។ ចុះខ្ញុំទៅចង់ធ្វើអីចឹង សូម្បីតែខ្ញុំនៅស្រុកភូមិខ្ញុំនៅផ្ទះសម្បែង ខ្ញុំពីតូចម៉ោក៏ខ្ញុំមិនដែលចេះទាស់ទែងជាមួយអ្នកណាដែរ ។ ហ៊ីម៉ោនៅស្រុកនេះក៏គ្មានចេះ ទាស់ទែងអ្នកណាដែរ ។ ហ៊ីអាឡូវនេះក៏ចឹងដែរ អាឡូវបើជាជិះកង់ទៅចម្ការទៅអី ទៅដើរ ទៅណាណី ឲ្យតាគេក្រឡេកឃើញចេញម៉ោវិញអត់រួចទេ គេដឹកគេអីណឹង គេបញ្ជាក់ទាល់ តែស្រវឹងចង់ៗឆាប់ ។ ហ៊ីផ្ទះខ្ញុំបើមានអីហូបវិញ មនុស្សមិនដឹងម៉ោពីណាទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងដើម្បីឲ្យរួចនូវសំណងដែលពូបាត់បង់ណឹងពូចង់បានអីវិញ ជាអារម្មណ៍របស់ពូ ពូចង់ បានអី?

ហ៊ុយ ខ្ញុំគ្មានចង់បានអីទេ ។

វណ្ណៈ ពូ មានដែល...នៅក្នុងព្រឹត្តិការណ៍ទាំងអស់ដែលពូធ្លាប់ធ្វើ ធ្លាប់ឃើញ ពូចាំអីជាងគេ ហើយដែលធ្វើឲ្យពូនឹកឃើញឡើងវិញ?

ហ៊ុយ ខ្ញុំនឹកឃើញរឿងណឹង! បាទ! ។ បានថានឹកឃើញរឿងណឹងក៏ខ្ញុំនឹកឃើញរឿងថា ខ្ញុំមិន មែនអ្នកធ្វើដោយខ្លួនឯងទេ ។ បើខ្ញុំធ្វើខ្លួនឯងក៏ខ្ញុំមិនធ្វើដែរ ។

វណ្ណៈ ស្តីមួយដែលជម្រុញឲ្យពូនឹកឃើញអាអំពើដែលពូធ្វើណឹង? ហើយពេលណាដែរ?

ហ៊ុយ គឺគំនិតខ្លួនខ្ញុំដែលនឹកឃើញ មិនមែនចាំពេលណាទេ គឺនឹកឃើញរាល់ថ្ងៃហ្នឹង ។ នឹកឃើញ ថាខ្ញុំមិនមែនអ្នកធ្វើដោយខ្លួនឯង គឺម៉ោពីគេ ហើយច្បាប់គេកាលនោះមិនដូចច្បាប់អាឡូវ

ទេ ។ បើដូចច្បាប់អាឡូរ៉ូខ្ញុំម៉ៅដូច្នោះហើយ ២៤ម៉ោងមិនទាន់ទេ អី២ម៉ោងមិនទាន់ទេខ្ញុំ
ត្រូវតែម៉ៅដូចវិញ អត់ធ្វើទេ ។ ហើយដូច...គេចេះតាស្តូរខ្ញុំ ហើយចុះម៉េចមិនចូលធ្វើការវិញ?
ចូលធ្វើការវិញ? ។ ថាអ្វីយ៉! អញមិនចូលធ្វើទេ មិននៅក្រោមបង្គាប់អ្នកណាទៀត
ទេ ណែក! ម៉ៅចិញ្ចឹមកូន ចិញ្ចឹមចៅណោះ រួចការងារសំណាញ់មួយបង់ត្រីទៅ បានយក
ម៉ៅត្រូវកូនចៅស៊ីទៅ ហើយចឹងទេអាណាធម្មយន្តការដឹកទៅវាសប្បាយហួសពេកហើយ ហើយ
យើងចង់ទៅរកម៉ែឪយើង យើងទៅស្រេចចិត្តយើងទៅ ។

វណ្ណៈ ពូបើសិនជាអារម្មណ៍របស់ពូ ជាកំនិតរបស់ពូយល់ឃើញថាធ្វើយ៉ាងម៉េចដើម្បីឲ្យពូស្ងប់
អារម្មណ៍ ហើយបាត់ឈប់នឹកឃើញអ្វីដែលពូធ្វើណឹង?

ហ៊ុយ អាណឹងខ្ញុំបាន ដូចខ្ញុំជម្រាបចឹង ខ្ញុំថារឿងទាំងអស់ណឹង គឺម៉ៅពីមេធំៗ អស់ណឹងដែលធ្វើ
ឲ្យខ្ញុំស្ងប់ ។ ប៉ុន្តែខ្ញុំសនេះក៏មិនមែនខ្ញុំធ្វើដោយខ្លួនឯងដែរ ម៉ៅពីគេដែលជាអ្នកធ្វើបាបខ្ញុំ
ណឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងមនុស្សទាំងអស់ណឹងគួរធ្វើយ៉ាងម៉េច ដើម្បីឲ្យពូ ក្នុងអារម្មណ៍របស់ពូ...?

ហ៊ុយ ច្បាប់ធ្វើម៉េចធ្វើទៅខ្ញុំអត់ដឹង! ។

វណ្ណៈ ចុះបើសិនជាមានច្បាប់ មានអីគេឲ្យពូទៅនិយាយដើម្បីអស់អារម្មណ៍របស់ពូ ពូហ៊ានទៅ
និយាយដែរ?

ហ៊ុយ និយាយយ៉ាងម៉េចក៏និយាយ ខ្ញុំមិនខ្លាចអីនិយាយទេ ។

វណ្ណៈ តាំងពីពូធ្វើការនៅណឹងពូបាត់បង់អ្វីខ្លះ តាំងពីបម្រើនៅក្នុងសម័យខ្មែរក្រហមណឹងណាស់
ពីសាច់ញាតិសណ្តាន ពីស្មារតីទាំងអស់ណឹង?

ហ៊ុយ បាទ! សាច់ញាតិរបស់ខ្ញុំគឺអស់ច្រើនដែរ គ្រាន់តែមានជីដូនមួយខ្ញុំអស់ប៉ុន្មាននាក់ សិតតា
អ្នកធ្វើការនៅភ្នំពេញណឹង ។ ហើយទៀតដូចខ្ញុំបានជម្រាបចឹង ក្រោយពីសុំ សុន សេន
ហើយម៉ៅ ប៉ុន្តែនិយាយក្រែងល្អ មិន មិនជឿខ្ញុំទេនិយាយ! ។ ថ្ងៃណឹងតាហិហៅខ្ញុំទៅ
ហៅខ្ញុំទៅស្តីឲ្យណឹង ។ កាំភ្លើងអាកា ម៉ៅដើមខ្ញុំកំពុងយាម ខ្ញុំប្រុងបាញ់ខ្លួនឯងចោល គេស្តី
ឲ្យរហូតដល់ខ្ញុំយំ ។ ចុះខ្ញុំកូនទា កូនអីអាទីមញាស់ប៉ុនៗក៏ដៃណឹង ទីមញាស់ខ្សែភ្លើងណឹងឲ្យ
ខ្ញុំចិញ្ចឹម ។ ទាប៉ុន្មាន២០០ នៅសល់តែ៣៤០ ។ ចុះបើខ្ញុំកិបម្សៅផង ហើយអ្នកនៅជាមួយ
ណឹង ក៏និម្សៅក៏និម្សៅ ទៅដងកំពិសដងអីអាតាមលូតាមអីណឹង គ្នាឲ្យទំនេរទេ យកម៉ៅ

ចិញ្ចឹមទាណីង ។ ចិញ្ចឹមទាដង មាន់ដង ព្រាបដង អាពាហ៍ដង ចៀមដង ហីនៅតាមិនត្រូវ
ចិត្តគេ គេស្តីឲ្យ ។ ថ្ងៃណឹងបើខ្ញុំបាញ់ខ្លួនខ្ញុំចោលវាចប់ត្រឹមណឹងហើយ ។

វណ្ណៈ ហេតុអីបានជាពូជង់បាញ់?

ហ៊ុយ បាទ! ព្រោះគេស្តីឲ្យខ្ញុំពេក គេថាខ្ញុំមិនចេះថែរក្សារបស់របរ បំផ្លាញ ។ គេហៅខ្ញុំសិតអា
ស្តីៗ គាត់វាភាច គាត់ចេះដេរ ។

វណ្ណៈ អ្នកណាគេស្តីឲ្យពូ?

ហ៊ុយ តាហ៊ីណឹង អនុប្រធានមន្ទីរណឹង ។ ខ្ញុំនឹកឃើញថាយំដងអីដង ថាបាញ់ចោលហើយមើល
ទៅ បើកសោរ២ដងហើយ នឹកឃើញថា អញបើបាញ់ខ្លួនអញ មែឌីអញចៀសគេចាប់
ដាក់កុកមុនរួច ព្រោះអាណឹងគេស្រាវតាមខ្សែណាស់ តាយើងខុសបាញ់ខ្លួនឯងគេស្រាវ
តាមខ្សែទៀត ។ ឈប់បាញ់ បិទសោរវិញ ។ កន្លែងអស់នេះមិនមែនកន្លែងល្អទេ កន្លែង
តឹងតែងហួសហេតុហើយ សូម្បីតាអ្នកធ្វើការជាមួយគ្នាណឹង ក៏គ្មានអ្នកណាទុកចិត្តអ្នកណា
ដែរ ។ ខ្លាចរាយការណ៍ពីម្នាក់ៗណាស់ ។ ចឹងទេយាមដឹងតាយាម ម៉ៅវិញស៊ីបាយ ដឹងស៊ី
បាយទៅ គេឲ្យធ្វើអីធ្វើណឹង ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយពីចិញ្ចឹមកុណៈមនុស្សម្នាក់ តាំងពីខូច តាំងពីហី តាំងពីចាន់ តាមលំដាប់
មួយៗ? ឥឡូវពូនិយាយពីខូច មនុស្សខូចជាមនុស្សយំដងម៉េច?

ហ៊ុយ មនុស្សតាខូចណឹងមនុស្សតាគឺស្គាល់បុណ្យស័ក្តជាស្គាល់មនុស្សដូចគ្នា គាត់ណឹងដំណើរ
គាត់ធ្វើ ចង់ធំជាន់ ប៉ូល ពត ណោះ ។ ហីតាហីនេះ តាហីមិនចង់ធំប៉ុន្មានទេ ប៉ុន្តែគាត់ភាច
ដែរ ។ បើថាស្តីឲ្យអ្នកណា ស្តីឲ្យគ្មានដឹងអីទេ ។ ហីតាចាន់អីខ្ញុំមិនដឹងទេ ព្រោះគាត់នៅ
ក្រសួងខុសគ្នា ខាងផ្នែកសួរចម្លើយ ។

វណ្ណៈ នៅណឹងគេហៅក្រសួងដែរ?

ហ៊ុយ បាទ! ខាងផ្នែកសួរចម្លើយ ។

វណ្ណៈ ហីចុះហ៊ុយអី?

ហ៊ុយ តាហ៊ុយគាត់ផ្នែកធ្វើស្រែនៅព្រៃស ។

វណ្ណៈ ព្រៃស អាណឹងមានលេខដែរ?

ហ៊ុយ បាទ! អាណឹងគេហៅ២៤ ។

វណ្ណៈ ស-២៤?

ហ៊ុយ បាទ! កន្លែងធ្វើស្រែ គេហោស-២៤ ។

វណ្ណៈ កន្លែងណឹងម៉េចបានដាក់... ធ្វើស្រែណឹងពីណាយកទៅធ្វើស្រែនៅណឹង?

ហ៊ុយ កន្លែងណឹងគេរៀបចំចឹងហ្នឹង អ្នកខុសវិន័យគ្រប់គ្រួសារគ្រាប់អី តាខុស ដូចជាខុសល្មមៗ ដែលគេថាមិនទាន់ឲ្យជាប់កុកគេយកទៅធ្វើស្រែ ។ ហើយថាធ្វើស្រែណឹងហើយនៅតាមាន កំហុសទៀតចូលកុក ។

វណ្ណៈ កុកណឹង ចូលកុកនៅណារិញ?

ហ៊ុយ ចូលកុកនៅទួលស្នែងណឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងមុនដំបូងគេបញ្ជូនទៅ...?

ហ៊ុយ បញ្ជូនអ្នកល្មមៗ តាអ្នកមិនខុសធំទេណាស់ គេបញ្ជូនទៅណឹង ។ ដល់នៅណឹងធ្វើការមិន កើត នៅរឹងទទឹងជាមួយគេ គេបញ្ជូនឡើងម៉ៅចូលកុករិញ ។

វណ្ណៈ ប៉ុន្តែទៅអ្នកទោសមានដែលចូលស-២១ ហើយបានចូលទៅធ្វើស្រែណឹងឬអត់?

ហ៊ុយ អត់ទេ ។

វណ្ណៈ ច្រើនតាយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ច្រើនតាម៉ៅ ចូល អ្នកដែលមានទោសគឺចូលណឹងបាដោយ ហើយអ្នកដែលខុសល្មមៗដូចខ្ញុំ បាននិយាយចឹងគឺទៅធ្វើស្រែ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីចុះបើនោះ?

ហ៊ុយ បើនោះ ប្រធានការពារនៅកន្លែងកុកណឹង ។

វណ្ណៈ យ៉ាងម៉េចដែរហើយ?

ហ៊ុយ បើណឹងគេពូកែអែបអប ជាមួយខុច ហើយណឹង ។ វាពូកែអែបអបជាមួយវាស្រឡាញ់ បុណ្យស័ក្ត្រជាង ។

វណ្ណៈ ពេលដែលធ្វើការនៅណឹងគេមានវិន័យគេមានរបៀបរបបឲ្យយើងហូបចុកអីយ៉ាងម៉េចដែរ នៅណឹង?

ហ៊ុយ ហូបចុក ខាងពួកខ្ញុំខាងផ្នែកការពារហូបចុកជាមួយពួកការពារ ហើយពួកគេសួរចម្លើយគេស៊ី ខាងពួកគេសួរចម្លើយណឹងទៅ ។ ហើយខុចគេ ជាមួយតាហ៊ី តាអីម៉ាតុកណឹងទៅ ។

ជួនកាលតាហ៊ីស៊ីដោយខ្លួន តាខុចស៊ីដោយខ្លួនទៅ ។ ប៉ុន្តែ២នាក់ណឹងក៏នៅប្រកាន់បក្សពួកគ្នា
ដែរ ចង់ប្រឆាំងគ្នាញឹកដែរ ។

វណ្ណៈ ប្រឆាំងយ៉ាងម៉េចពូ?

ហ៊ុយ ដឹងប្រឆាំងរឿងអីគេទេ ព្រោះតាហ៊ីនេះកាន់ជើងខាងពួកម្ខាង ខាងពួកខ្ញុំណាស់ ។ តាខុចគេ
កាន់ជើងម្ខាងខាងពួកគេ ។

វណ្ណៈ ពួកតាហ៊ីមានអ្នកណាខ្លះ?

ហ៊ុយ ពួកតាហ៊ីខាងផ្នែកការពារ ។

វណ្ណៈ ពួកខុច?

ហ៊ុយ តាខុចពួកស្នូរចម្លើយ ហ៊ីដែលគណៈកម្មាធិការគេខាងផ្នែកស្នូរចម្លើយ ខាងពួកសរុបអីគេ
ណឹង ខាងពួកតាខុចណឹង ។ ហ៊ីតាពួកគេរាយការណ៍អី តាខុចណឹងជឿហើយ អត់មានជឿ
ពីតាហ៊ីណឹងទេ ។ តាហ៊ីរាយការណ៍អត់ស្មុំជឿទេ ។ បើពួកតាចាន់ពួកអីគេធ្លាប់នៅជាមួយ
គ្នា ពីមុនៗណឹងម៉ៅគេជឿគ្នាគេ ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់ឲ្យពូនិយាយពីរឿងរៀនរៀនណាមួយទៀត? ពូទៅវែរជាមួយរៀនណាមណឹងនៅឆ្នាំ
ណាដែរ?

ហ៊ុយ ខ្ញុំអត់មានទៅវែរផង ។ អត់មានទៅវែរជាមួយរៀនណាមផង ។

វណ្ណៈ ចឹងពូដឹងថាមានសង្គ្រាមជាមួយរៀនណាមណឹងនៅពេលណា?

ហ៊ុយ មានសង្គ្រាមជាមួយរៀនណាមឆ្នាំ៧៥ ។

វណ្ណៈ ពេលបែកភ្នំពេញហើយ ឬពេលក្រោយភ្នំពេញ?

ហ៊ុយ អ្គេស៎! ចូលឆ្នាំ៧៨ ៧៧ហើយ ៧៨ វែររៀនណាម ។

វណ្ណៈ ពូដឹងថាគេវែរណឹងយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ មិនដឹង ។

វណ្ណៈ ប៉ុន្តែយ៉ាងម៉េចបានដឹងថាមានវែរជាមួយរៀនណាម?

ហ៊ុយ វែរជាមួយរៀនណាម គេថារៀនណាមឈ្លានពានចូលទឹកដីយើង ។

វណ្ណៈ រៀនណាមខាងណា រៀនណាមខាងជើង ឬខាងត្បូង?

ហ៊ុយ រៀនណាមខាងត្បូង ។ អ្នកសុំទាំងត្បូងទាំងជើងណឹង ប៉ុន្តែដឹងខាងណាទេ ខ្ញុំមិនដឹងដែរកេថា រៀនណាមៗ ។

វណ្ណៈ ហ៊ីចឹងពូមានបានឡើងវ៉ែននឹងកេដែរចឹង?

ហ៊ុយ អត់បានទេ ចុះសុំកេមិនឲ្យទៅផង បានអត់បានទៅណឹង ។

វណ្ណៈ ហ៊ីពេលណឹងពូមានពូទាហាននៅក្នុងជួរណឹង ក្រោយ៧៥ហើយមានទំនាស់គ្នាទេ ពួកទាហាន ពួកអីណឹងមានដែលពូទាសុំគ្នា ថាបង្កើតបក្សបង្កើតអី ក្បត់គ្នាទៅវិញទៅម៉ោ មានដែលពូ ថាមានទេ?

ហ៊ុយ បាទ!

វណ្ណៈ ពូឮយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ ពូថាពួកខាងភូមិភាគបូព៌ាម៉ាបែក ពួកខាងភូមិភាគពិសេសម៉ាបែក ហ៊ីពួកខាងជើងភ្នំពេញ នេះម៉ាបែកទៀត ។

វណ្ណៈ ហើយមានយ៉ាងម៉េចទៀតពូ?

ហ៊ុយ ដឹងតាប៉ុនណឹង ។

វណ្ណៈ បូព៌ាពូមានដឹងថាពីណាកេដឹកនាំនៅបូព៌ាណឹងទេ?

ហ៊ុយ ខាងបូព៌ា តាសោភីម ។

វណ្ណៈ ហ៊ីកាលណឹងកេឈ្មោះគ្នា ហើយមានព្រឹត្តិការណ៍អី នៅពេលឈ្មោះគ្នាណឹងទៅ?

ហ៊ុយ មិនដឹង ។

វណ្ណៈ ពូមានដែលឃើញតាភីមណឹង សោភីម ណឹងដែរ?

ហ៊ុយ អត់ដែលស្គាល់! ដែលស្គាល់តែ... ចាន់ចក្រី ។

វណ្ណៈ ពូស្គាល់របៀបម៉េច តាមរយៈយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ ស្គាល់! ព្រោះគាត់ កាលប្រកាសកងពលពួកខ្ញុំគាត់ម៉ោអ្នកប្រកាសកងពលណឹង ៧០៣ ។

វណ្ណៈ ប្រកាសកងពលនៅឆ្នាំណាដែរពូ?

ហ៊ុយ ប្រកាសតាំងពីឆ្នាំប៉ុន្មាន ៧៤-៧៥ ណោះ ។

វណ្ណៈ នៅពេលមុនបែកភ្នំពេញឬក្រោយពេលបែកភ្នំពេញ?

ហ៊ុយ តាំងមុន ។

វណ្ណៈ នៅឆ្នាំណាដែរ?

ហ៊ុយ អាឆ្នាំ៧៥ អី ៧៦-៧៧ អី ។

វណ្ណៈ ហ៊ីតុមានដែលដើរជាមួយចិនដែរ?

ហ៊ុយ អត់!

វណ្ណៈ ចិនគេជិះឡានទៅណាខ្លះ?

ហ៊ុយ ទេដឹងអីគេ គេចេះតាជិះតាមដូរណឹង ។

វណ្ណៈ គេម៉ាក្នុងន័យអីដែរចិន?

ហ៊ុយ មិនដឹងគេដែរ ។

វណ្ណៈ ដែលម៉ាក្នុងន័យស្នូលដែរ?

ហ៊ុយ អត់ទេ ។

វណ្ណៈ ច្រើនតាទៅណាពូឃើញណឹង?

ហ៊ុយ ចុះឃើញតា តាមដូរដឹងទៅណាគេ ។

វណ្ណៈ ពូមានដែលនាំចិនទៅកន្លែងណាអីកន្លែងណាទេ?

ហ៊ុយ អត់ទេ អត់ដែលដឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងខ្ញុំចង់បញ្ជាក់ឡើងវិញ ឲ្យពូនិយាយពី ពូឈ្មោះអីហើយនៅសព្វថ្ងៃណឹងនៅភូមិអីដែរ?

ហ៊ុយ ខ្ញុំឈ្មោះ ហ៊ីម ហ៊ុយ នៅភូមិអន្លង់តាសាន ឃុំព្រែកស្តី ស្រុកកោះធំ ។ សព្វថ្ងៃធ្វើចម្ការ ។

វណ្ណៈ អាយុប៉ុន្មានឆ្នាំហើយពូ?

ហ៊ុយ អាយុ៤៥ឆ្នាំ ។

វណ្ណៈ គិតជាឆ្នាំវិញពូកើតនៅឆ្នាំណាដែរ?

ហ៊ុយ ឆ្នាំមមែរ ។

វណ្ណៈ ឆ្នាំមមែរ! ហើយគិតជាលេខ ឆ្នាំ?

ហ៊ុយ លេខ ឆ្នាំ៥៤ ។

វណ្ណៈ ស្រុកកំណើតដែលកើតជាណឹងនៅកន្លែងណាដែរ?

ហ៊ុយ នៅឃុំក្បាលជ្រោយ ឃុំពោធិបុរស ស្រុកកោះធំណឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងអគុណហើយពូដែលបានផ្តល់ឲ្យខ្ញុំសម្ភារៈ ។

បទសម្ភាសន៍បន្ថែម

វណ្ណៈ ខ្ញុំពូជឲ្យពូនិយាយពីរឿងចិន ទាក់ទងរឿងចិន?

ហ៊ុយ កាលណោះកាលខ្ញុំនៅ៧០៣ណោះ គណាតគេឲ្យកងវ័រ រើសមនុស្សប៉ុន្មានទេ ដូចៗនាក់អី មិនដឹងទេ ឲ្យការពារវិស្វករចិន ទៅមើលអគ្គិសនី គេថាគេទៅតភ្លើង ទៅធ្វើម៉ាស៊ីននៅ អាគីរម្យអីនេះ នៅអាគីរម្យណឹងហើយបានទៅ កំពត អ្នាស់! កំពតសោមអីណឹង ។ ជូនគេទៅនេះចឹង ហ៊ីដល់ហើយ ។

វណ្ណៈ អាណឹងឆ្នាំណាដែរ?

ហ៊ុយ អាណឹងឆ្នាំ៧៦ ។ ដល់ហើយជូនទៅណោះ ទៅបាក់ដំបងទៅមើល ទៅតាម តាំងពីដូរ ពោធិសាត់រហូត ជូនមើលអាម៉ាស៊ីនភ្លើងគេណឹង ។ ហ៊ីទៅដល់ ជូនគេបានត្រឹមៗ អាកន្លែង កែស្នាក់នៅណឹង ដល់ពេលនេះគេទៅខ្លួនគេ ។ គេទៅដូចថាកន្លែងស្នាក់នៅកន្លែងណាមួយ យើងនៅណឹងទៅ ហ៊ីគេទៅដើរមើលអាម៉ាស៊ីនណឹងខ្លួនគេ ។ ដល់ពេលនេះគេម៉ៅវិញម៉ៅ គេឲ្យយើងការពារគេទៅទៀត ទៅអាកន្លែងស្នាក់មួយទៀត ដូចថាបាក់ដំបងចឹងគេទៅ មើលទៅ គេម៉ៅវិញម៉ៅ យើងទៅការពារគេទៀតទៅ ។

វណ្ណៈ ហ៊ី...?

ហ៊ុយ ទៅ ទៅជាមួយគណាតណឹង គណាតកងពលណឹង ។ គណាតណឹងទៅជាមួយចិន ដើរជា មួយចិន ពួកខ្ញុំខាងទាហានគ្នា៦នាក់នេះ ជិះឡានមួយផ្សេងទៀតទៅ អាឡានអា កាត់ៗ ចិនណឹង អាហាក់ចង់ឆាប់ ដាក់សាំងម៉ាពុយតាមឡានណឹង ជិះអាតាមក្រោយគេណឹងក្តៅ ចង់ឆាប់រហូត បានឈប់ម៉ាកន្លែងៗ អរចង់ឆាប់ ។

វណ្ណៈ គេធ្វើអគ្គិសនីណឹង គេធ្វើនៅកន្លែងណា គេធ្វើ ធ្វើអីអាណឹង?

ហ៊ុយ អគ្គិសនីចាស់ៗពីមុនណឹង ។ ដូចថាអគ្គិសនីនៅគីរម្យណឹងវាខូចអី គេទៅមើលគេប្រុងធ្វើ ឲ្យដើរវិញ ។ ហ៊ីនៅកំពតសោម... ដឹងអគ្គិសនីយ៉ាងម៉េចខ្លះក៏ខ្ញុំ កាលណឹងមិនដែលស្គាល់ មិនដែលអី គេឲ្យទៅចេះតាទៅ ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំឲ្យពូនិយាយអ្វីដែលពូនិកឃើញ ពេលដើរជាមួយចិនណឹងណាស់ ពូនិកឃើញអី ហើយ សកម្មភាពអីខ្លះដែលចិននាំពូទៅណាកន្លែងណា?

ហ៊ុយ អត់ដឹងអី ដឹងតាគេថាមើល ធ្វើអគ្គិសនីអីណឹង ខ្ញុំដឹងអីខ្ញុំកាលណឹង ។

វណ្ណៈ បើតាណាតមានប្រាប់ឲ្យធ្វើយ៉ាងម៉េចអីយ៉ាងម៉េចក្នុងការដើរជាមួយចិនណឹង?

ហ៊ុយ អត់ទេគេថាការពារគេ តាមរយៈខ្លួនខ្លួនហាន ខ្លួនអីបាញ់ គ្រាន់តែការពារតាមផ្លូវ ។ ដល់ ពេលគេបើកឡានមុនទៅ យើងឡានទៅតាមក្រោយគេទៅ ។

វណ្ណៈ ខាហានណឹងម៉ោចាស់ ឬក៏ក្មេងពួកចិនម៉ោណឹង?

ហ៊ុយ សិតតែចាស់ៗ អាយុ៥០-៦០ ។

វណ្ណៈ ចិនក្រៅពីគេម៉ោធ្វើនេះណឹង ពូមានដឹងថាគេម៉ោ... ក្រៅពីម៉ោធ្វើអគ្គីសនី មានចិនម៉ោ ធ្វើអីផ្សេងទៀតទេ?

ហ៊ុយ អត់ដឹង ។ គ្រាន់តែឃើញ ដើរតាមផ្លូវណឹង ឃើញគេដឹះឡានអីណឹង ។

វណ្ណៈ ដឹះឡាននៅកន្លែងណា នៅម៉ូណា?

ហ៊ុយ នៅអាខាងមុខខ្លួនស្វែងណឹង ផ្លូវខាងកើតណឹង ផ្លូវតំណឹង ។ ឃើញគេដឹះជើង ត្បូងៗ ណឹងតាមណឹង ។

វណ្ណៈ ពូនៅក្នុងការពារណឹងមានគ្នាប៉ុន្មាននាក់ដែរពូ?

ហ៊ុយ កាលដែលខ្ញុំនៅណឹងគ្នាប៉ុន្មានទេ ប្រហែលជាគ្នា៥០-៦០នាក់ ។ កាលមុនគ្នាម៉ាការ កាលមុនគ្នាប៉ុន្មានរយនាក់ណោះ អស់ទាំងកងរយ អស់ទាំងកងអីណឹង ។ ដល់ហើយបានគេ ចាត់តាំងខ្ញុំណោះអាសន្នឲ្យ បណ្តោះអាសន្នអត់មានកងរយណឹង ដល់ហើយនៅសល់គ្នា ប៉ុន្មានជាង៦០នាក់ណឹង ។

វណ្ណៈ ខ្ញុំចង់សួរពីកងរយ ហើយនិង កងហារ ។ កងរយមានន័យថាយ៉ាងម៉េច កងហារមានន័យ ថាយ៉ាងម៉េច?

ហ៊ុយ កងរយគ្នា១០០នាក់ កងហារគ្នា៣ក្រុមណឹង ។

វណ្ណៈ ៣ក្រុមប៉ុន្មាននាក់ហើយ?

ហ៊ុយ មិនដល់៣០នាក់ ថា៣០នាក់ចុះ ។

វណ្ណៈ ម៉ាកងហារ ហ៊ីនិង ម៉ាកងអនុសេនាតូចឬជាកងអនុសេនាធំ?

ហ៊ុយ អនុសេនាតូចម៉ាកងហារ អនុសេនាធំម៉ាកងរយ ។

វណ្ណៈ ចឹងពីរណឹងមានន័យស្មើគ្នា ។

ហ៊ុយ បាទ! ។

វណ្ណៈ ចឹងពូមានចង់អីថែមទៀតទេ រឿងចិនណឹង?

ហ៊ុយ ដឹងមានអីថែម បើមិនរឿងគេ វា... មិនដឹងគេធ្វើអីគេ ដឹងថាគេទៅមើលអក្ខសនីណឹងគេ
ទៅ ។

វណ្ណៈ ចឹងអរកុណាពូម្តងទៀត ។

នាន នៅពេលដែលបងចូលខាងកងស្មើបការណ៍ណឹងនៅឆ្នាំដែរ?

ហ៊ុយ អាណឹងឆ្នាំ៧៥ ។

នាន ហ៊ីបត្រាប់ម៉ៅបងថាទីសារទៅខុបកងម៉ៅ នៅឆ្នាំណា?

ហ៊ុយ អាណឹងឆ្នាំ៧៧ហើយ ។

នាន ដើមឆ្នាំ អីចុងឆ្នាំ?

ហ៊ុយ ដើមឆ្នាំ ។

នាន ហ៊ីនៅមួយទៀតនៅពេលដែលវ៉ៃនៅកោះអន្លង់ចិននៅឆ្នាំណា?

ហ៊ុយ អាណឹងឆ្នាំ៧៥ដែរ ។

នាន ៧៥ ដើមឆ្នាំអីចុងឆ្នាំ?

ហ៊ុយ ឆ្នាំ៧៤ - ៧៥ ។

នាន ហ៊ីខ្ញុំសុំសួរមួយទៀតនៅពេលដែលបងកំពុងតែហាត់នៅព្រែកក្នុង បងបានឃើញអ្នកដែល
ស្គាល់កន្លែងជាប់ខ្លោះគេយកទៅដាក់នៅក្នុងចេតិយ៍ណឹង តើគេដាក់របៀបម៉េច ហើយក្នុង
ពេលឆ្នាំណាដែរ?

ហ៊ុយ អាណឹងឆ្នាំ៧៤

នាន ចឹងនៅក្នុងចាយដីណឹងគេធ្វើជាកុក?

ហ៊ុយ ទេមិនដឹងអីគេ គេដាក់ក្នុងចាយដីនៅណឹងម្នាក់ឯង ។

នាន ហ៊ីរូបរាងយ៉ាងម៉េចដែរ?

ហ៊ុយ រូបរាង មានតាស្បៀកខោខ្លីមួយ ។

នាន អត់មានពាក់អាវទេ?

ហ៊ុយ អត់ ។

នាន ហ៊ី ម៉ិញខ្ញុំពូបងមិនទាន់និយាយច្បាស់ពីកងសម្រុក ហ៊ីនិងកងថ្មីជើងណឹងខុសគ្នាយ៉ាងម៉េច

កងសម្រុកណឹងតេឡូគូនាទីវាយវឹងម៉េចពេលចូលវែ?

ហ៊ុយ កងសម្រុកណឹងពេលដឹងថាវែកនៃន្ទនណា ឲ្យកង ម៉ាកងណឹងទៅវែហ្នង វែទីតាំងមួយណា ខ្ញុំបានជម្រាបហើយដែរមុននោះ ។

នាន ហ៊ីចុះកងផ្សេងទៀតនោះ?

ហ៊ុយ កងថ្មើជើងផ្សេងគឺ ខ្សែគ្រឿមម៉ាខ្សែត្រីមម៉ាណា តេឡូទៅវែត្រីមម៉ាណាដាក់ម៉ាខ្សែ ត្រីមណឹង សម្រាប់ជាមួយទាហានត្រីមណឹង ។

ណាក់ ហ៊ីមានសង្គ្រាមរបៀបម៉េចបានតេឡូកងសម្រុកទៅវែ?

ហ៊ុយ កងសម្រុកណឹងដូចថាទីតាំងគេចឹងណាស់ ទីតាំងទាហានម៉ាបន្ទាយចឹងតេឡូទៅយកការណ៍វែ បន្ទាយណឹង ។

នាន ហ៊ីដល់នៅពេលខ្ញុំចាំបានបងនិយាយ១ទៀតថា ពេលដែលបងចូលដល់ណឹង បានទៅដល់ សាលារៀនមួយនៅខាងជើងពេទ្យចិន បងនិយាយណាស់?

ហ៊ុយ អត់មានសាលារៀននៅមន្ទីរពេទ្យណា!

នាន នៅ មាននិយាយ បងនិយាយថាតម្រៀបជួរ តម្រៀបជួរហើយគេបោកគ្រាប់បែក ។

ហ៊ុយ មន្ទីរពេទ្យ!

នាន ណឹងហើយមន្ទីរពេទ្យ មន្ទីរពេទ្យចិន ខាងជើងណឹងណាស់ ។

ហ៊ុយ អត់ទេ ។ អាមន្ទីរពេទ្យចិននៅខាងកើតដូរណាស់ ហ៊ីអាសាលា...ខ្ញុំទើបតែដឹងអាឡូវដែរ ណឹងថាអាណឹងមន្ទីរពេទ្យតើ បាទ! ។ បានគេថាអាណឹងមិនមែនទេកន្លែងសាលារៀនតើ ។ ហ៊ីនៅអាខាងជើងសាលារៀនណឹង អាដូរ... ។

នាន ដល់ពេលបែកណឹងបងចូលទៅដល់ណឹង?

ហ៊ុយ បាទ!

នាន ដល់ពេលទៅត្រូវរូបសត្រូវកន្លែងណា?

ហ៊ុយ ត្រូវកន្លែងណឹង ។

នាន ត្រូវកន្លែងណឹងដែរ! ហ៊ីលួន ដល់ពេលត្រឡប់ម៉ៅវិញតាមដូរណា?

ហ៊ុយ លួន ទៅចឹងទៅលិចទៅ ទៅចូលផ្ទះគេទៅ ។

នាន ម៉ៅខាងណាវិញ ខាងជើង?

ហ៊ុយ ទៅលិច ណោះទៀត ដឹងកន្លែងណាកន្លែងណា ខ្ញុំមិនស្គាល់ផង ។

នាន ចឹងបានសេចក្តីថា ក្រុមរបស់បងណឹងបានទៅដល់ពេទ្យចិនណឹងហ្នឹង?

ហ៊ុយ បាទ!

នាន ខ្ញុំមានតែប្តីណឹង! ហ៊ីក៏គ្រាន់តែសុំបញ្ជាក់ឆ្នាំ ខែ តែប្តីណឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងអរគុណហើយពូ ។

ចប់

បទសម្ភាសន៍ថាមួយ សីម សូរិយា ប៉ាន់ ប្រដ្ឋី វណ្ណៈ

ហ៊ុយ: គេបង្រៀនពីទស្សនៈបដិវត្តន៍ឲ្យយល់ច្បាស់ពីមាតិករបស់បក្ស ។ ១ ទៀតឲ្យខំបម្រើការងាររបស់បក្ស ។ ១ ទៀតយើងតស៊ូវណ្ណៈកម្មករកសិករ ផ្តាច់ការចំពោះមូលធននិយមសក្តិភូមិ ប្រតិភិរយា ។ ខំពង្រឹងគោលជំហរក្របខ្លួនដើម្បី តស៊ូដើម្បីរំដោះជាតិ ទឹកដីមាតុភូមិ ។ ហ៊ីក្រោយម៉ៅទៀតគេឲ្យខំប្រឹងប្រែងបោសសម្អាត កម្លាំងបង្កប់ផ្ទៃក្នុងបដិវត្តន៍ ឲ្យមើលឲ្យច្បាស់ចំពោះខ្មាំងសត្រូវ ។ បើអ្នកណាប្រឆាំងជាមួយបដិវត្តន៍ត្រូវកម្ទេចចោល ។ សូម្បីតែការណែនាំរបស់គេ បងប្អូនមែនក៏ដោយ ក៏វាអត់ឲ្យថាជា “ឪពុកម្តាយ ជាបងប្អូនដែរ ។ គឺគេនិយាយថា “ក្បាលអ្នកណា គឺសក់អ្នកណឹង” ។